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Zbor združenega dela skupščine občine Velenje 

Ocena polletnega gospodarjenja 
V petek so se že trinajstič v 

letošnjem letu sestali delegati zbo-
ra združenega dela Skupščine ob-
čine Velenje. Osrednja točka 
zasedanja je bila ocena polletnega 
gospodarjenja v občini. 

V resoluciji o politiki izvajanja 
družbenega plana občine Velenje v 
letu 1983 so bili zapisani temeljni 
cilji družbenoekonomskega razvo-
ja s posebnim poudarkom na 
učinkovitejšem gospodarjenju, 
odpravljanju izgub in motenj v 
poslovanju, povečanju izvoza na 
konvertibilno področje, izvajanju 
ustrezne politike zaposlovanja, 
povečanju proizvodnje hrane in 
zadrževanju vseh oblik porabe v 
dogovorjenih mejah. Kako smo te 
usmeritve uresničevali v prvi polo-
vici letošnjega leta? 

Glede na to, da smo v leto 1983 
prenesli veliko nakopičenih težav 
še iz prejšnjih let, in da se ruši 
osnovna predpostavka, na kateri je 
bila grajena resolucija — cene, že 
prva ocena kaže, da resolucijske 
usmeritve ne bodo uresničene. 
Organizacije združenega dela se 

soočajo z najrazličnejšimi proble-
mi, ki na posameznih področjih 
dobivajo povsem specifične zna-
čilnosti: v kovinsko predelovalni 
industriji je največji problem oskr-
ba z repromateriali  zaloge so že 
izčrpane, v rudarstvu in energetiki 
nelikvidnost, v gradbeništvu 
pridobivanje novih del, v trgovini 
pomanjkanje blaga, v gostinstvu 
zaostalost večine lokalov in po-
manjkanje ustreznega kadra, v 
uslužnostnih dejavnostih pa huda 
konkurenca. 

K vsem tem težavam, ki so se 
nakopičile nad velenjskim gospo-
darstvom, pa moramo prišteti še 
velike izgube. Največ jih odpade 
na Gorenje TGO, kjer skupna 
izguba ob polletju znaša 4545 
miljonov dinarjev, izkazuje pa jo 
osem od skupno devetnajstih toz-
dov, na Gorenje Promet — Servis, 
ki izkazuje 880 miljonov dinarjev 
izgube, je pa v glavnem posledica 
izgub poslovnih enot v tujini v lan-
skem letu, na RLV, RTC Golte, 
EKO, HPH, Merx tozd Potrošnik 
Šoštanj, Vekos . . . 

Pri oceni izvajanja resulucije s 
področja osebne porabe, .je zabele-
žen zlasti padec realnih osebnih do-
hodkov, ki močno zaostajajo za ra-
stjo življenjskih stroškov'in s tem 
vplivajo na manjšo kupno moč pre-
bivalstva. Vse večji delež osebnega 
dohodka delavci namenjajo zado-
voljevanju osnovnih eksistenčnih 
potreb, obenem pa se pri vse več-
jem številu delavcev pojavlja pro-
blem socialne ogroženosti. Tudi 
sredstva za zadovoljevanje skupnih 
potreb še naprej zaostajajo za ra-
stjo dohodka. Dodatne težave pa 
povzroča še nereden dotok sredstev 
za SIS družbenih dejavnosti, zaradi 
česar je najbolj prizadeto otroško 
varstvo, izobraževanje in zdrav-
stvo. Polletna realizacija za mesec 
junij je najnižja v tem letu, pred-
vsem zaradi nelikvidnosti enega 
izmed največjih zavezancev — Re-
ka. Taki izpadi prihodka pa lahko 
pomenijo tudi nelikvidnost pri 
izvajalcih družbenih dejavnosti, če 
se zaostanki ne bodo pravočasno 

P £ k r i ' (Nadaljevanje na 2. strani) 

Od 1. do 16. avgusta kolektivni dopust delavcev Gorenje TGO 
in Gorenje Promet Servis 

Po dopustu še večja proizvodnja 
Prejšnji petek, 29. julij, je bil za 

večino zaposlenih v delovnih orga-
nizacijah Gorenje TGO in Gorenje 
Promet Servis ter za dobršen del 
zaposlenih v drugih delovnih orga-
nizacijah in delovnih skupnostih 
Gorenje v Titovem Velenju zadnji 
delovni dan pred dopustom. Od 1. 
do 16. avgusta je namreč večina 
zaposlenih na kolektivnem dopu-
stu. 

Delajo le zaposleni v tozdu 
Orodjarna, ki morajo opraviti 
potrebna večja vzdrževalna dela na 
opremi ter še nekatera druga dela, 
da bi bilo v drugem polletju kar 
najmanj zastojev in izpadov proiz-
vodnje. Prav tako pa delajo tudi 
zaposleni v prodajnih in nabavnih 
službah Gorenje TGO in Gorenje 
Promet Servis. 

Ta teden obratuje tudi tozd 
Zamrzovalniki, da bi lahko pravi 
čas uresničili izvozna naročila. 

Čeprav ni manjkalo težav pri 
oskrbi z reprodukcijskimi materiali 
in sestavnimi deli, zaradi iztroše-
nosti opreme pa je večkrat priha-
jalo tudi do zastojev, so v Gorenje 
TGO uspeli v zadnjem času pove-
čati izkoriščenost zmogljivosti., 
Rezultat teh prizadevanj so tudi 
junijski proizvodni dosežki, ko so 
dosegli rekordno mesečno proiz-
vodnjo zadnjih štirih let. Zaposleni 
v tozdu Zamrzovalniki pa so dose-
gli rekordno dnevno proizvodnjo 
vseh časov. 

Po kolektivnem dopustu želijo 
stopnjo izkoriščenosti proizvodnih 
zmogljivosti še nadalje zvišati, fizi-
čni obseg proizvodnje pa do konca 
leta, v primerjavi z letom 1982, 
povečati predvidoma kar za 107 %. 
Uresničitev predvidevanj naj bi, 
med drugim, omogočili tudi spre-
jeti ukrepi za nemoteno oskrbo z 
reprodukcijskimi materiali in 
sestavnimi deli ter povečano teh-
nološko in delovno disciplino. 

V Gorenje TGO zatrjujejo, da 
bo po kolektivnem dopustu 
kadrovska zasedba v tozdih popol-
nejša (pred kolektivnim dopustom 
so zabeležili večje število 
izostankov z dela zaradi dopustov 
in bolezni) tako, da bodo ustvarjeni 
pogoji, vsaj kar zadeva število 
potrebnih delavcev, za polno izko-
riščanje zmogljivosti. Sicer pa so 
delavci v več delovnih organiza-
cijah, ki so glavni dobavitelji Gore-
nje TGO, že na dopustih in priča-
kujejo, da bo v drugi polovici avgu-
sta in v septembru, v primerjavi s 
prejšnjimi meseci, oskrba z 
reprodukcijskimi materiali in 
sestavnimi deli boljša. To pa je 
nedvomno temeljni pogoj za 
optimalno in kvalitetno proizvod-
njo. 

Sicer si v Gorenje TGO v zad-

njem času prizadevajo, da bi 
strokovne službe v proizvodnji, 
zlasti še tehnične službe, odgovorne 

za proizvodnjo, kadrovsko okrepili 
in izpopolnili z delavci iz skupnih 
služb. 

Od ponedeljka dalje je večina delavcev Gorenja na kolektivnem 
letnem dopustu. Nabrali si bodo novih moči, da se bodo lahko po 
štirinajstih dnevih še bolj zagnano lotili uresničevanja vseh 

zahtevnih nalog. Kako pa so gospodarili v prvem polletju letos 
objavljamo na tretji strani. 

Ljubno ob Savinji 

V nedeljo flosarski bal 
Ljubenski turistični delavci se 

marljivo pripravljajo na 23. Flo-
sarski bal. Vsekakor je to priredi-
tev, ki vsa ta leta več ali manj 
uspešno ohranja bogato izročilo 
flosarstva, ki je v preteklosti 
opredeljevalo delo in življenje tu-
kajšnjih ljudi. Od petka do nedelje 
bodo na Ljubnem pripravili vrsto 
različnih prireditev. Za uvod se 
bodo v petek v telovadnici osnovne 
šole v namiznem tenisu pomerili 
paraplegiki. Tudi sobote je v pre-
težni meri namenjena športu. Od-
bojkarji in odboikarice od blizu in 
daleč bodo merili moči na turnirjih, 
finalni srečanji pa bosta v nedeljo 
zjutraj. Za njima bo seveda na vrsti 
tradicionalna nogometna tekma 
za pokal Savinjskega flosarja. 

V soboto in nedeljo bo v osnovni 
šoli na ogled razstava del domačih 
likovnih umetnikov in narodopi-
snih predmetov. Zvečer bo na 
prostoru ob Savinji večer med sa-
vinjskimi flosarji,  ki ga bo s svojim 
nastopom popestrila folklorna 
skupina Šentanelski pavri z Raven 
na Koroškem. Osrednja prireditev 
bo v nedeljo popoldne. Najprej bo 
skozi Ljubno krenila povorka, ki 
bo obiskovalcem prikazala naro 
dopisno izročilo kraja in doline ter 
dosežke domačih organizacij 
združenega dela. Po flosarskem 
krstu bo svoj nastop opravila še 
domača pionirska folklorna, sku-
pina. Jasno seveda je, da bo oba 
dneva poskrbljeno za zabavo in 
okusne domače jedi. 

Era Tok Kmetijstvo Šoštanj 

Uspešen odkup pšenice 
Splošnim prizadevanjem za 

povečanje kmetijske proizvod-
nje skušamo svoj delež dodati 
ludi v občini Velenje. Temeljna 
organizacija kooperantov Kme-
tijstvo Šoštanj si nadvse priza-
deva. da bi na skromnih kmetij-
skih površinah, ki j ih premore 
naša občina, pridelali čim več 
hrane. Pred dobrim tednom je 
bila končana žetev pšenice, ki so 
jo tokrat kooperanti pogodbeno 
posejali na okoli 66 ha. poleg 
tega pa je temeljna organizacija 
posejala pšenico še na 13 ha las-
tnih polj. 

Načrtovane količine pridelka 
so že odkupljene: pridelek pa je 
bil eden boljših, kljub temu da ga 
je ponekod močno oklestila toča. 
Odkupljeno je bilo 171 ton pše-
nice. od tega največ v zadružni 
enoti Velenje, kjer pa plana za-
enkrat niso izpolnili. Nekaj po-
vršin morajo še požeti s srpi. saj 

dela s kombajni zaradi hribovitih 
površin niso mogli opraviti. 
Kljub temu bo pridelek nekoliko 
manjši od načrtovanega, ker so 
bila polja na tem predelu priza-
deta s točo. Načrtovano proiz-
vodnjo pa sta presegli obe ostali 
zadružni enoti Šoštanj in Šmar-
tno ob Paki. V lastni proizvodnji 
pa je temeljna organizacija 
uspela pridelati 53 ton pšenice. 
To je tudi nekoliko pod planom, 
ker je bil tudi ta pridelek priza-
det s točo. Sicer pa je bila obveza 
do Merxa bistveno manjša. Od-
dati bi morali le 126 ton v ko-
operaciji proizvedene pšenice in 
so tako plan prekoračili za 35 
odstotkov. 

Temeljna organizacija je 
uspešno poslovala tudi na drugih 
področjih kmetijske dejavnosti. 
Tako so v prvem polletju odku-
pili 1 milijon 142 tisoč litrov 
mleka,karje49odstotkovletnega 

plana in za 13 odstotkov več kot 
lani v enakem obdobju. Še bolj 
uspešen je bil odkup mladega 
pitanega goveda, kjer so letni 
plan izpolnili 54 odstotno ter 
privez telet, kjer je letni plan 
dosežen 55 odstotno. Najuspe-
šnejši pa so bili pri vzreji pi-
ščancev. V prvem polletju so j ih 
prodali kar za 441 ton ter tako 
letni plan uresničili z 59 odstotki. 
Nekoliko pod načrtom je odkup 
ostalega goveda, kjer pa bo naj-
brž do konca leta plan uresničen 
ter proizvodnja prašičev, kjer se 
bo zaradi plodnostnih motenj 
pitanje zavleklo. Tu rezultati ne 
bodo takšni, kot soiih načrtovali. 

Če j im ne bo zagodlo vreme, 
bodo v letošnjem letu v lastni 
proizvodnji, pridelali 25 ton 
hmelja ter 330 ton sadja, ribeza 
pa so že obrali 3600 kg kar je bilo 
bistveno več kot so načrtovali. 

B. Z. 

Rudnik lignita 
Velenje 

Več premoga 
kot so 
načrtovali 

Velenjski rudarji tudi v tem letu 
vlagajo vse sile v to. da bi nakopali 
kar največ premoga. V prvem 
polletju niso bdi najbolj zado-
voljni s proizvodnjo, saj so več 
premoga pridobivali na klasičnih 
opuščenih izkopnih poljih. Že v 
mesecu juli ju pa je slika povsem 
drugačna. V tem mesecu so ru-
darji nakopali kar 385 tisoč ton 
lignita oziroma 18.047 ton popre-
čno. na dan. 

Zaradi velikih potreb po tem 
energetskem viru so na delavskih 
svetih tozdov Rudnika lignita 
Velenje odločili za popravitev 
osnovnega letnega proizvodnega 
načrta. Po njem naj bi letos nako-
pali za 100 tisoč ton več premoga 
kot so predvidevali na začetku 
leta. torej 4.800.000 ton. Ta pred-
videvanja sedaj uspešno uresni-
čujejo. saj je proizvodnja v sedmih 
mesecih znašala 2.793.000 ton. kar 
je za dobrih 49.000 ton več kot 
predvideva v mesecu juniju spre-
menjeni proizvodni načrt. 

KS Plešivec 

Kmečki praznik 
Prizadevni Plešivčani bodo tudi 

letos pripravili zanimivo priredi-
tev — kmečki praznik, ki vsako 
leto pritegne v ta kraj številne go-
ste od blizu pa tudi od daleč. Le-
tošnji kmečki praznik bo 14. av-
gusta pri kmetu Lipnikarju (Ho-
tonšku). Obiskovalci si bodo lah-
ko ponovno ogledali tekmovanje 
koscev, grabljic. v programu pa je 
še vrsta drugih šaljivih tekmovanj. 
Med drugim se bodo pomerili v 
plezanju po drogu, ženske pa bodo 
lahko pokazale, kako obvadajo 
košnjo, ki velja za bolj moško 
opravilo. Med prireditvijo si bo 
mogoče ogledati tudi stare krrreč-

keobičaje. Sevedane bo manjkalo 
pristnih starih domačih jedi. za 
dobro razpoloženje pa bodo skr-
beli tudi Primorski fantje. Letošnji 
.kmečki praznik bo krajevna sku-
pnost Plešivec pripravila v sode-
lovanju zgozdnim gospodarstvom 
in Ero — TOK Kmetijstvom iz 
Šoštanja. 

V Plešivcu si bo torej mogoče 
prihodnjo nedeljo ob 10. uri do-
poldne ogledati res zanimivo pri-
reditev. ki bo starejše spomnila na 
mladostne dni. mladi pa bodo 
spoznali, kako so opravljali 
kmečka opravila nekoč. 

Paška vas 

Vročina prizadela rejce 
piscancev 

V preteklem tednu, iz srede 
na četrtek, je huda vročina 
močno prizadela štiri rejce 
piščancev iz Paške vasi. Zara-
di »toplotnega udara« je po-
ginilo okol i 10 000 piščancev 
(14 do 15 ton). Katastrofe niso 
uspeli preprečiti nit i prizade-
vni gasilci, k i so pol ival i z vodo 

strehe in stene farm. nit i kme-
tovalci sami. ki so skušali z 
dodatnimi prezračevalnimi 
napravami kar najbolj ohla-
diti svoje farme. 

Izguba je velika in bo moč-
no zmanjšala dohodek kme-
tovalcem. pa tudi T O K 
Kmeti jstvu. 

Pri nas ne 
sme goreti! 

Kako preprečiti nastanek 
požara? Kaj storiti, da ne začne 
goreti? Vsak delavec in občan 
mora biti seznanjen in uspo-
sobljen, da primerno ukrepa v 
primeru, ko začne goreti. 

V teh vročih poletnih dneh 
lahko pride do samovžigov 
posebno v skladiščih, na kme-
tijah ipd. Požari v kmetijstvu so 
dokaj pogosti, kljub temu, da je 
bilo že veliko napisanega, kako 
preprečiti to nevarnost. Za 
požar so še posebej nevarni 
različni stroji na derivatni po-
gon, poleg tega pa so na do-
mačijah tudi rezerve nafte, 
olja, bencina. Mnogokrat 
kmetijski stroji niso primerno 
nameščeni. Potrebno je vedeti, 
da od njih odtekajo različna 
maziva, ki se v tej poletni vro-
čini prav lahko vžgejo. Zato 
bodimo še posebej previdni! 

Kadar zagori gospodarsko 
poslopje, stanovanjska zgrad-
ba, hlev, senik, kozolec, dela-
vnica, je na vasi žalosten dan. 
Ognjeni zublji ne uničijo samo 
nepremičnin, ampak povzro-
čijo prizadetim velike skrbi. 

Torej še enkrat! V teh vročih 
poletnih dneh se obnašajmo 
samozaščitno in na vsakem 
koraku preprečujmo požar. 

(m. v .J 
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Ocena polletnega gospodarjenja 
(Nadaljevanje s 1. strani) 

Pri SIS gospodarskih de-
javnosti pa je realizacija pri-
hodkov zadovoljiva, razen v 
stavbno zemljiški skupnosti. Tudi 
usmeritve na področju zaposlova-
nja se v letošnji prvi polovici leta 
niso uresničile, še več, število 
zaposlenih celo pada po poprečni 
mesečni stopnji 0,11. Nadaljevanje 
takšnega trenda bi pomenilo, da ne 
bomo nadomestili niti naravnega, 
odliva iz zaposlitve! Trenutno pa 
preko skupnosti za zaposlovanje 
išče delo 197 oseb, od tega kar 127 
žensk in 55 oseb, ki razpolagajo s 
srednjo izobrazbo. 

DOSEČI NAČRTOVANI IZVOZ 
V zvezi z resolucijo o izvajanju 

družbenega plana občine Velenje za 
prvo poletje letos, je svoja stališča 
podal tudi izvršni svet Skupščine 

občine Velenje. Poslovodni in 
samoupravni organi naj bi do zače-
tka septembra preverili doseganje 
letnih planov proizvodnje, blaga in 
storitev in celotnega dohodka v 
zoženih razmerah razpolaganja z 
ustvarjenimi devizami, oteženo 
oskrbo z repromateriali  in finančni-
mi sredstvi, DO RLV in SOZD Rek 
pa morata nadaljevati prizadevanja 
za dosego realne cene premoga in 
električne energije, hkrati pa si 
prizadevati za odpravljanje 
nelikvidnosti. 

Vse organizacije združenega dela 
si morajo še naprej prizadevati, da 
bodo dosegli načrt konvertibilnega 
izvoza. Izvršni svet je tudi ugotovil, 
da se naložbe ne izvajajo v načrto-
vanem obsegu, razen v energetskem 
delu, zato se zadolžujejo vsi nosilci, 
ki so z načrtom predvideli naložbe, 
da k njim tudi čimprej pristopijo. 
Osebni dohodki se bodo še naprej 

gibali v skladu z določili 
Družbenega dogovora, za nemote-
no poslovanje interesnih skupnosti 
pa morajo delovne organizacije 
zagotoviti tekoči priliv že tako 
skrčenih sredstev. 

Zaradi večkratnih ugotovitev o 
neizvajanju Družbenega dogovora 
o kadrovski poliki v naši občini, je 
dal izvršni svet pobudo, da se 
odgovorni delavci v kadrovskih 
službah opredelijo kot delavci s 
posebnimi pooblastili. Na področju 
varstva, vzgoje in izobraževanja 
naj interesne skupnosti v skladu z 
Republiškim programom pristopiti 
k spremembi normativov in 
standardov, na področju kulture in 
telesne kulture pa je potrebno 
storiti vse, da bo hitreje zaživela 
svobodna menjava dela. 

V zdravstvu je potrebno skupaj z 
delovnimi organizacijami od-
govorneje razreševati probleme 

zmanjševanja staleža in dosledneje 
izvajati sprejet sistem participacije. 
Izvršni svet bo izdelal skupno 
bilanco splošne in skupne porabe, 
na osnovi katere se bodo ugotovile 
možnosti pokrivanja proračunskih 
porabnikov. Vsem uporabnikom 
teh sredstev pa se začasno omejijo 
dvanajstine za 3 odstotke. 

Zbor združenega dela je na po-
budo izvršnega sveta podprl 
prizadevanja začasnega kolektiv-
vnega poslovodnega organa in 
delavcev v sozdu Gorenje za 
ustavitev nastajanja izgub v letoš-
njem letu in pozitivno poslovanje v 
letu 1984, ki naj bi temeljilo na ve-
čji proizvodnji, selekcioniranju 
proizvodnega programa, izvozu, 
kvaliteti, produktivnosti in bolj-
šemu obvladovanju vseh poslovnih 
funkcij. 

Delegati zbora združenega dela 
so v nadaljevanju sprejeli še 
predlog sporazuma o dodelitvi ribi-
ških okolišev v upravljanje 
ribiškima družinama Paka Soštani 

in Titovo Velenje in potrdili ribiško 
gojitveni načrt za ti dve družini. 

Obravnavali so tudi predlog 
sporazuma o dodelitvi lovišč v 
upravljanje lovskim družinam 
Velenje, „01jka" Šmartno ob 
Paki, „Velunja" Šoštanj, Smreko-
vec" Šoštanj in škale s potrditvijo 
lovsko gojitvenih načrtov teh lov-
skih družin. Delegati so soglasno 
sprejeli predlog odloka o uvedbi 
melioracijskega postopka in o rabi 
kmetijskih zemljišč po izvedenih 
melioraci jah na območju kataster-
skih občin Laze in Ložnica in pred-
log odloka o zaščiti vodooskrbnega 
sistema Ljubija. Tudi predlog 
sklepa o soglasju k porazdelitvi 
stroškov urejanja stavbnega zemlji-
šča investitorja stanovanjskega 
objekta D1 v soseski Šalek I I in 
osnutek sprememb zazidalnega 
načrta šalek III, so delegati sprejeli 
brez pripomb. 

M. Krstič-Planinc 

Zbor krajevnih skupnosti skupščine občine Velenje 

0 loviščih, vodooskrbnem sistemu, stroških urejanja 
stavbnega zemljišča 

Tudi delegati zbora krajevnih 
skupnosti so zasedali pretekli pe-
tek. Razpravljali so o predlogu spo-
razumov o dodelitvi ribiških okoli-
šev v upravljanje ribiškima druži-
nama,Paka Šoštanj in Titovo Vele-
nje ter potrdili ribiško-gojitveni na-
črt za ti dve družini, predlog spora-
zuma o dodelitvi lovišč v upravlja-
nje ]ovskim družinam Velenje, Olj-
ka Šmartno ob Paki, Velunja Šoš-
tanj, Smrekovec Šoštanj in Skale s 
potrditvijo lovsko-gospodarskih 
načrtov teh družin, predlog odloka 
o uvedbi melioracijskega postopka 
in o rabi kmetijskih zemljišč po 
izvedenih melioracijah na območju 
katastrskih občin Laze in Ložnica. 
Spregovorili pa so še o zaščiti vo-
dooskrbnega sistema Ljubija, 
sklepali o soglasju k porazdelitvi 
stroškov urejanja stavbnega zemlji-
šča na investitorja stanovanjskega 
objekta D—1 v soseski Šalek II. 
Obravnavali pa so še osnutek odlo-
ka o nameščanju in vzdrževanju 
objektov ter lokacij za javno plaka-
tiranje in o plakatiranju ter osnutek 
sprememb zazidalnega načrta Šalek 
III. 

XXX 
V velenjski občini gospodarita z 

vodami kar dve ribiški družini, in 
sicer Paka Šoštanj in ribiška dru-
žina Titovo Velenje. Ker so zaradi 
rudarjenja nastajala nova jezera, je 
prišlo med obema do sporov. Ko-
nec lanskega leta sta se družini le 
sporazumeli in podpisali samo-
upravni sporazum o dolgoročnem 
sodelovanju, ter razdelitvi paškega 
ribiškega okoliša. Tako bo sedaj 
ribiška družina Titovo Velenje 

gospodarila s sedanjimi in bodo-
čimi jezeri ter tekočimi vodami 
vzhodno od ceste, ki se odcepi v Pe-
sju proti Novemu jašku RLV in v 
podaljšku te ceste proti Ležnu, 
razen potoka Ponikva od izvira do 
požiralnika. Ribiško gojitveni načrt 
sta sptejeli obe ribiški družini na 
občnih zborih. Gornji del paškega 
ribiškega okoliša obsega 15,90 ha 
koristnih ribolovnih vod ter 82 ha 
prizadete površine, in sicer _na 
območju krajevnih skupnosti Do-
lič, Paka, Šalek-Gorica, Titovo 
Velenje—desni breg, Titovo Ve-
lenje—levi breg in krajevno 
skupnost Pesje ter za spodnji del 
zmljišča katastrske občine Šoštanj 
v izmeri 2500 kvadratnih metrov. 
Spodnji del paškega ribiškega 
okoliša obsega 1892 ha koristne vo-
dne površine, 9,41 ha prizadete 
vodne površine ter akumulacijsko 
jezero Velunje, 20 ha na območju 
krajevnih skupnosti Paka, Šoštanj, 
Skorno-Florjan, Gorenje, Šmart-
no ob Paki, škale, Družmirje—Ga-
berke, Ravne, Topolšica in kra-
jevne skupnosti Lokovica. 

XXX 
Z divjadjo v gozdovih Šaleške 

doline gospodari pet lovskih-družin 
lovska družina Velenje, Oljka 
Šmartno ob Paki, Velunja Šoštanj, 
Smrekovec Šoštanj in lovska dru-
žina Škale. Podobno kot med ribi-
škima družinama je prihajalo zara-
di netočnih meja do sporov tudi pri 
lovskih družinah. Komisija za lov-
stvo in ribištvo pri Komiteju za pla-
niranje, gospodarstvo in varstvo 
okolja, je vložila ogromno truda, 
da so meje lovišč resnično pravične 

in kar se da naravne. Tako so sedaj 
sporazumi o dodelitvi lovišč skle-
njeni med lovskimi družinami in 
skupščino občine usklajeni ter lov-
skimi družinami in sosednjimi obči-
nami. Prav tako so lovsko 
gospodarski načrti usklajeni z goz-
darskimi načrti in načrti o razvoju 
kmetijstva v občini. Izvršni svet 
skupščine občine Velenje meni, da 
je potrebno spremeniti je še popra-
vek za čuvaja. Vsaka lovska 
družina naj bi imela enega čuvaja 
na 1500 ha lovišča. 

XXX 
Izgradnja vodooskrbnega siste-

ma Ljubija—Šoštanj je končana. 
Zato ga je treba kar najhitreje tudi 
zavarovati. Delegati zbora 
krajevnih skupnosti so se na seji 
odločili, da bodo 12 kilometrov 
dolg cevovod, čistilno napravo na 
Grmovem vrhu, 1500 kubičnih 
metrov velik zbiralnik v Pesju raz-
delili na tri varstvene pasove. V 
najožjem varstvenem pasu so re-
žimi zavarovanja najstrožji, saj je 
prepovedan vsak poseg v prostor z 
izjemo gradnja novih objektov, ki 
so namenjeni vodovodu in za 
vzdrževanje ceste. V ožjem varstve-
nem pasu veljajo strogi režimi 
zavarovanja, za vplivni varstveni 
pas z blagim režimom zavarovanja 
pa veljajo samo nekatere omejitve. 

Najdlje pa so se delegati na pet-
kovi seji zbora krajevnih skupnosti 
zadržali pri sklepanju o soglasju k 
porazdelitvi stroškov urejanje 
stavbnega zemljišča na investitorja 
stanovanjskega objekta D-l v 
soseski šalek II. V tej soseski so 
bili dokončani objekti A- l , A-2, 
B-l, B-2, C-l , C-2, D-2, D-3, D-4 
in otroški vrtec. Za stanovanjski 
objekt D-l pa je treba določiti 
končno ceno. Ta znaša za ta 

objekt na neto kvadratni meter 
stanovanjske površine 4.665,60 
dinarjev. Skupni stroški urejanja 
stavbnega zemljišča v soseski na 
območju gradnje družbenih stano-
vanj in na območju gradnje objek-
tov centra znašajo 373.234.189,17 
dinarjev, samo na območju grad-
nje družbenih stanovanj pa 
269.285,380 dinarjev. Ker se ob-
jekti centra ne grade sočasno z 
gradnjo družbenih stanovanj, ra-
zen objekta PTT, nastaja tako 
precejšnja razlika v prihodkih 
samoupravne stavbno zemljiške 
skupnosti. Temeljna banka Vele-
nje, ki-je podpisnik samoupravne-
ga sporazuma za sosesko šalek I I 
pa razlike ne more kriti z dolgo-
ročnimi krediti. Zato je ta sis dal 
na odbor podpisnikov predlog, da 
se razlika prenese na družbena 
stanovanja v soseski šalek II, ki še 
niso dokončana, to je za sta-
novanjske objekte A-3, D- l , E- l , 
E-2a in vzgojnovarstveni zavod ter 
na družbena stanovanja, ki bodo 
grajena na območju Titovega 
Velenja v tem srednjeročnem 
obdobju (stanovanjski objekti v 
soseski šalek I I I ter stanovanjske-
ga objekta na Kidričevi in Tom-
šičevi cesti). Razlika v znesku 
46.497.776,76 dinarjev, poraz-
deljena na navedena družbena 
stanovanja, znaša 1.173,26 dinar-
jev na kvadratni meter stanovanj-
ske površine. Odbor podpisnikov 
samoupravnega sporazuma za 
sosesko Šalek II je sklenil, s tem 
so soglašali tudi delegati, da se 
stroški urejanja stavbnega zemlji-
šča porazdele tako, da se razlika, 
porazdeli na stanovanjske objekte 
v soseski šalek II, za katere še ni 
bila določena končna cena ter na 
družbena stanovanja, ki bodo 

dograjena v tem srednjeročnem 
obdobju v soseski šalek I I I ter ob 
Kidričevi in Tomšičevi cesti v Tito-
vem Velenju. Neto površine stano-
vanj v soseski šalek II, za katere še 
niso določene končne cene ureja-
nja stavbnega zemljišča, merijo 
24.921,70 kvadratnega metra, za 
stanovanjske objekte, ki bodo 
dograjeni še v tem sredjeročnem 
obdobju v soseski Šalek I I I 
12.948,48 kvadratnega metra, za 
stanovanja ob Kidričevi in Tom-
šičevi cesti pa 1.762,90 za kvadrat-
ni meter. Skupna neto površina 
stanovanj, ki krijejo nekrite stro-
ške, znaša 39.633,08 kvadratnega 
metra. Končna cena kvadratnega 
metra stanovanjske površine je 
3.492,34 dinarjev. K tej ceni se 
prišteje še razlika v znesku 
1.173,26 dinarjev za kvadratni me-
ter neto stanovanjske površine 
bloka D- l . Razliko bi s tem tako 
lahko ,,ublažili" in sistem plačeva-
nja lažje prenesli v prakso. Takšna 
razdelitev stroškov gradnje pa bi 
bila tudi edina pravična, so v 
razpravi poudarili delegati. 

V naši občini do sedaj še nismo 
imeli odloka, ki bi urejal namešča-
nje in lepljenje plakatov ter ogla-
sov, transparentov, panojev in vit-
rin. S tem odlokom, delegati so ga 
sprejemali kot osnutek, bomo 
,,ubili dve muhi na en mah", in si-
cer določili lokacije za nameščanje 
javnih objektov, transparentov, 
panojev ter vitrin, določili režim 
jepljenja in nameščanja teh obve-
stil, hkrati s tem pa se bodo javni 
objekti za plakatiranje poenotili. 
Na predvidenih mestih se bodo 
postavili v naslednjih letih novi 
objekti, seveda v okviru raz-
položljivih sredstev letnih načrtov 
komunalne skupnosti. 

Skupščina skupnosti pokojninskega in invalidskega zavarovanja SR Slovenije 

Tekoče usklajevanje pokojnin z gibanji nominalnih 0D 
Novi zvezni zakon o temeljnih 

pravicah iz pokojninskega in 
invalidskega zavarovanja, ki se je 
pričel uporabljati s 1. julijem letos, 
uvaja kot novost tekoče usklaje-
vanje pokojnin z gibanji nomi-
nalnih osebnih dohodkov vseh 
delavcev, zaposlenih na območju 
republike oziroma avtonomnih po-
krajin. Ker izvedba takšnega na-
čina usklajevanja pokojnin zahteva 
bistveno večja sredstva od doseda-
njih, potrebnih za te namene, je za-
konodajalec prepustil odločitev o 
tem, kdaj in kako izpeljati zahteva-
ni način usklajevanja skupnostim s 
tem, da so ga dolžne zagotoviti 
najkasneje do 31. decembra 1986. 

Skupščina skupnosti pokojnin-
skega in invalidskega zavarovanja v 
SR Sloveniji se je že v lanskem letu 
odločila, da bo obveznost, ki jo na-
laga novi zvezni zakon uresničila 
postopoma, upoštevaje materialne 
možnosti družbe, v času do leta 
1986 tako, da bo iz leta v leto pove-
čavala deleže odstotnega povečanja 
pokojnin med letom in račun pora-
sta nominalnih osebnih dohodkov 
v posameznem letu. Tako naj bi se 
v letu 1983 pokojnine uskladile za 

1/4 porasta, v letu 1984 za 2/4, v 
letu 1985 za 3/4 in v letu 1986 za 
4/4 porasta nominalnih osebnih 
dohodkov. V začetku vsakega ko-
ledarskega leta pa bo opravljena 
tudi dokončna uskladitev pokoj-
nin, glede na uradno ugotovljeni 
porast nominalnih osebnih 
dohodkov, ob upoštevanju 
uskladitve, ki je bila pred tem 
opravljena med letom. Zaradi 
jasnejših predstav o doslednem 
izpolnjevanju sprejetih obveznosti, 
naj bi vsi sklepi o uskladitvi pokoj-
nin med letom veljali od 1. januarja 
dalje. 

Samoupravni organi skupščine 
skupnosti so pri oblikovanju pred-
logov za uskladitev pokojnin med 
letom v letu 1983 ta stališča upošte-
vali, poleg tega pa tudi 
nezadovoljiv položaj upokojencev 
z najnižjimi pokojninami v 
zaostrenih družbenoekonomskih 
razmerah. Zato so poleg uskladitve 
pokojnin predlagali skupščini 
skupnosti tudi sprejem dodatnih 
ukrepov, ki naj bi izboljšali gmotni 
položaj upokojencev z najnižjimi 
pokojninami. Z namenom, da bi 

bili učinki dodatnih ukrepov večji 
naj bi bili opravljeni pred uskladit-
vijo pokojnin. 

Ti dodatni predlagani ukrepi so 
bili: ponovna odmera pokojnin od 
nove najnižje pokojninske osnove, 
ki znaša od 1. januarja 1983 dalje 
9337,25 din in določitev novega 
mejnega zneska najnižjih pokoj-
ninskih prejemkov v višini 85 % 
navedene osnove ali 7936,66 din ter 
odmera novega varstvenega 
dodatka. Raven najnižje pokojnin-
ske osnove in mejnega zneska naj-
nižjih pokojninskih prejemkov je s 
tem dvignjena na raven, kot ju za-
nje določa predlog novega republi-
škega zakona. Po opravljeni 
ponovni odmeri pokojnin od nove 
pokojninske osnove in določitvi 
novega varstvenega dodatka pa se 
vse pokojnine — tudi te, ki so bile 
pred tem ponovno odmerjene ozi-
roma pokojnine z varstvenim 
dodatkom — uskladijo z 4,5 <Po 
prav tako z veljavnostjo od 1. janu-
arja 1983 dalje. Sprejeti odstotek 
povečanja pokojnin ustreza 1/4 
predvidenega povečanja nominal-
nih osebnih dohodkov v letošnjem 
letu. Glede na dosedanjo prakso pri 

usklajevanju pokojnin med letom, 
bi to pomenilo 9 °7o od 1. julija 
dalje. 

Sprejem vseh teh ukrepov ima za 
posledico različno povečanje vseh 
pokojnin. S ponovno odmero 
pokojnin od nove najnižje po-
kojninske osnove in določitvijo no-
vega varstvenega dodatka ter kas-
nejšo uskladitvijo so se okoli 
22.000 upokojencem pokojnine 
povečale takole: tistim, ki 
prejemajo samo pokojnino za 
16,7 °?o, tistim pa, ki poleg pokoj-
nine prejemajo tudi varstveni doda-
tek, pa od največ 9,1 % do naj-
manj 7,1 Upokojencem s 
pokojnino z varstvenim dodatkom, 
katerih pokojnine niso bile odmer-
jene od najnižje pokojninske osno-
ve, se prejemki povečujejo za 
7,1 °/o. Ostalim upokojencem pa so 
se pokojnine povečale za 4,5 %,. 
Navedeni sklepi skupščine skupno-
sti bodo uresničeni z izplačilom po-
kojnin za mesec avgust. 

Najnižja možna starostna pokoj-
nina za polno pokojninsko dobo po 
novem znaša 8293,80 din, najnižja 
možna starostna pokojnina sploh 
(za 15 let zavarovalne dobe) pa zna-

ša za moškega 3415,09 din, če pa 
upokojenec prejema k pokojnini 
tudi varstveni dodatek pa 6342,25 
din, za žensko pa 3902,97 din, če pa 
prejema k pokojnini tudi varstveni 
dodatek pa 6976,55 din. 

Najvišja možna pokojnina ostaja 
nespremenjena. Za polno pokoj-
ninsko dobo lahko znaša največ 
37851,77,din, za 15 let zavarovalne 
dobe pa 15586,02 din za moškega 
oziroma 17812,60 din za žensko. 

Sprejem navedenih ukrepov ima 
za posledico različno povečanje po-
kojnin, ne da bi se pri tem spre-
minjala razmerja, ki so spostav|je-
na ob odmeri pokojnine. Vpliv 
delovnega prispevka, merjen z 
dopolnjeno pokojninsko dobo, je 
zagotovljen tudi v naprej. Dodatni 
ukrepi ne bremenijo obveznosti za 
usklajevanje pokojnin in ta ne bi 
mogla biti večja, če teh ukrepov ne 
bi sprejeli. Dodatni odhodki 
skupnosti za pokrivanje novo 
nastalih obveznosti ne bodo vpli-
vali na spremembo prispevnih sto-
penj, saj bodo pokriti z višjo rastjo 
osebnih dohodkov od tiste, načr-
tovane na začetku leta. 

ANKET  A •ANKETA 

Med delegati 
V petek so se v poletni vročini, 

še zadnjič pred dopusti za nekate-
re sredi, za nekatere pa že po — 
potili delegati zbora združenega 
dela in zbora krajevnih skupnosti 
skupščine občine Velenje. Na 
dnevnem redu so imeli zelo po-
membne teme iz našega življenja. 
Preden so zavili v skupščinsko 
dvorano, smo j ih nekaj ustavili in 
povprašali kako so se pripravili 
na zasedanje zborov. 

Jakob Dravš-
nik, delegacija 
RLV: »Delegi-
ran sem na za-
sedanje zbora 
združenega de-
la. Pred vsakim 
zasedanjem se 
naša delegacija 
sestane, da pre-

gledamo gradivo in se med seboj 
posvetujemo. Nanj damo tudi 
morebitne pripombe. Danes je 
na dnevnem redu nekaj zelo 
pomembnih točk, predvsem pa 
bi omenil oceno izvajanja resolu-
cije.. Sicer paje imel zbor združe-
nega dela v letošnji prvi polovici 
leta zelo pestro in razgibano 
delo.« 

Sonja Kovač: 
»Skupaj z os-
novno šolo An-
tona Aškerca in 
Gustava Šiliha 
ter Glasbeno 
šolo smo ena 
delegacija. 
Pred »zaseda-
njem zbora 

združenega dela se naša delega-
cija ni mogla sestati, ker je večina 
delegatov že na dopustu. Gradi-
vo je dobro pripravljeno. Rekla 
pa bi. da je v njem samem še 
vedno premalo poročil s pred-
hodne seje. Menim, da bi moralo 
biti v njem več napisanega o 
sklepih s prejšnjih sej. ne nazad-
nje pa bi v njem skoraj morale 
biti tudi pripombe delegatov.« 

Jože Medved 
Tozd Splošno 
zdravstvo: 
»Naša delega-
cija se je pred 
zasedanjem za-
radi dopustov 
sestala okrnje-
na, vendar pa 
je dnevni red 

zelo pomemben. V delegaciji 
vedno izberemo drugega delega-
ta. ki gre na zasedanje zbora, saj 
strmimo za tem, da ne bi kdo 
postal »poklicni delegat«. Vsee-
no pa povratne informacije niso 
vedno takšne kot bi morale biti, 
včasih pridejo v združeno delo, 
včasih pa tudi ne.« 

1 M Milica Silov-
šek, krajevna 
skupnost Ška-
le: »Z delom 

-.--i—p- zbora krajev-
* JSt""* ' nih skupnosti 

velenjske obči-
ne sem zado-
voljna. saj so 
sklepi, .ki j ih 

obravnavamo in sprejemamo, 
uresničeni. Nikakor pa ne mo-
rem biti zadovoljna z delom 
delegatov oziroma delegacij. Pre-
malo se oglašajo v razpravah, 
namesto da bi povedali težave, s 
katerimi se srečujejo. Prav seje 
zborov občinske skupščine so 
mesto, kjer bi lahko o njih 
spregovorili. V krajevni skupno-
sti Skale imamo sedemčlansko 
delegacijo za ta zbor. Pred vsako 
sejo se sestanemo, pregledamo 
gradivo, izoblikujemo pripombe. 
Moram reči, da so bili do sedaj 
vsi predlogi upoštevani.« 

Ela Nagode, 
krajevna skup-
nost Šoštanj: 
»Naša delega-
cija za zbor 
krajevnih skup-
nosti je pri delu 

^ H ' J H prizadevna. 
H H k . 1 H B B Zberemo se 

pred vsako sejo 
in »pretresemo« gradivo. Če 
imamo pripombe, te so kar 
pogoste, j ih povemo na seji. 
Velikokrat nimamo kaj pripo-
mniti. Ko pa nastanejo težave, 
negodujemo. Vse stvari, ki so na 
dnevnem redu vsake seje zborov, 
so pomembne. 

»NAS ČAS«, glasilo Sociali-
stične zveze delovnega ljudstva, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in založništvo Vele-
nje, cesta Františka Foita 10. 

»NAŠ ČAS« je bil ustanovljen 
1. maja 1965; do 1. januarja 1973 
je izhajal kot štirinajstdnevnik 
»Šaleški rudar«, kot tednik pa 
izhaja »Naš čas« od 1. marca 
1973. 

Uredništvo: Stane Vovk — 
odgovorni urednik (v. d. direktor-
ja in glavnega urednika), Bogdan 
Mugerle, Janez Plesnik, Tatjana 
Podgoršek, Boris Zakošek, Mira 
Zakošek in Milena Krstič-Pla-
ninc (novinaiji). 

Izhaja ob četrtkih. 
Sedež uredništva in uprave: 

Titovo Velenje, cesta Františka 
Foita 10, telefoni (063) 850-087, 

850-317,850-316. 
Brzojavni naslov: Informativni 

center Velenje. 
Cena posameznega izvoda je 10 

dinaijev. Letna naročnina za 
individualne naročnike je 432 din 
(mesečna je 36 din) za inozem-
stvo 900 dinaijev). 

Letna naročnina na Naš čas z 
rubriko Uradni vestnik občine 
Velenje za temeljne in druge 

organizacije združenega dela, 
delovne skupnosti, družbenopoli-
tične organizacije, samoupravne 
interesne skupnosti in krajevne 
skupnosti ter zasebne obrtnike na 
znaša 720 din in je plačljiva vna-
prej. 

Žiro račun pri SDK, podružni-
ca Titovo Velenje, številka 
52800-603-38482. > 

Grafična priprava, korekture. 

tisk in odprema: ČGP Večer, 
Maribor. 

Nenaročenih rokopisov in foto-
grafij ne vračamo. 

Za »Naš čas« se po mnenju 
sekretariata za informacije izvrš-
nega sveta Skupščine SR Slove-
nije številka 421-1/72 od 8. 
februaija 1974 ne plačuje temelj-
ni davek od prometa proizvodov. 



Sestavljena organizacija združenega dela Gorenje 

Izvoz še naprej prednostna 
naloga 

V petek je bila na sozdu Gorenje 
tiskovna konferenca, na kateri so 
člani začasnega poslovodnega orga-
na sozda podali informacijo o 
polletnem gospodarjenju DO 

Herman Rigelnik 

Gorenje TGO in Gorenje — Pro-
met — Servis, o dosedanjem izva-
janju nalog ukrepov družbenega 
varstva v delovni organizaciji na 
območju Titovega Velenja ter o 
likvidaciji firme Gorenje Kgerting 
Electronic. 

V Gorenje TGO znaša skupna iz-
guba ob polletju 4 milijarde 545 
milijonov din, izkazuje pa jih 8 te-
meljnih organizacij, drugih 11 
tozdov je poslovanje zaključilo s 
150 milijoni dinarjev ostanka 
čistega dohodka. V periodičnih 
obračunih znaša izguba tovarne 
Gorenje Koerting Electronic 1 mili-
jardo 196miljonov. Skupno izgubo 
povečujejo negativne tečajne razli-
ke za najete devizne depozite v 
višini 1 milijardo 649 miljonov 
dinarjev, in sicer za pokrivanje de-
viznih obveznosti do tujine. Ta iz-
guba se veča zaradi hitrega drsenja 
dinarja do tujih valut. Izguba iz 
tekočega poslovanja pa znaša 1 
milijardo 509 milijonov dinarjev in 
je predvsem posledica povišanja 
cen reprodukcijskih ^ materialov, 
premajhnih prodajnih cen, 
neplačane realizacije in danih beni-
fikacij. 

Največji problem so v tem 
trenutku nepokrite izgube iz prete-
klih let, ki so nastale zaradi 
neuspešnega poslovanja Gorenja v 
tujini in nelikvidnosti zaradi kre-
ditiranja izvoza in velikih izvoznih 
terjatev. Če se bo problematika 
likvidnosti še naprej tako zaostro-
vala, bo ogrožena proizvodnja ne 
samo zaradi izostalih dobav, pač pa 
tudi zaradi nezmožnosti plačevanja 
surovin in reprodukcijskega 
materiala. 

Delovna organizacija Gorenje 
TGO je kljub velikim težavam pri 
oskrbi z reprodukcijskimi materiali 
in sestavnimi deli ter kljub 
zastojem zaradi manjkajoče in 
iztrošene opreme dosegla v mesecu 
juniju rekordno mesečno proiz-
vodnjo v zadnjih štirih letih. Velika 
skrb pa je namenjena tudi izbolj-
šanju kakovosti izdelkov. 

V Delovni organizaciji Gorenje 
— Promet — Servis izkazuje tozd 
Promet 880 miljonov dinarjev 
izgube, ki je nastala predvsem za-
radi prevzema izgub poslovnih enot 
v tujini. Na rezultate poslovanja je 
vplival tudi velik porast stroškov in 
povečana neplačana realizacija kot 
posledica nezavarovanja plačil 
izvoza. 

Sicer-pa sta delovni organizaciji 
Gorenje TGO in Gorenje — Pro-
met — Servis v prvem polletju 

letošnjega leta izvozili na konver-
tibilna tržišča za 2 milijardi 246 
miljonov dinarjev blaga in za 14 
miljonov din storitev. Največji de-
lež izvoza je bil usmerjen v Zvezno 
republiko Nemčijo, Francijo in 
Avstralijo. Letni plan izvoza je bil 
dosežen z 48,36 v primerjavi z 
lanskim polletjem pa se je uvoz 
povečal za 44 %. Stopnja pokritja 
izvoza z uvozom znaša 141. 

Izvajanje nalog in ukrepov 
družbenega varstva v DO na obmo-
čju občine Velenje poteka v različ-
nih smereh. V zelo kratkem času so 
bile izdelane temeljite ocene stanja 
in s tem pridobljene nekatere 
osnove za izdelavo sanacijskih 
programov ter kratkoročnih in 
dolgoročnih ukrepov. Začetne 
ugotovitve kažejo na vrsto slabosti, 
predvsem pa na precejšnjo dezor-
ganiziranost. Delovna organizacija 
in sozd nista imela jasnih razvojnih 
ciljev, planiranje pa je bilo strokov-
no in samoupravno neizgrajeno. 

Sistem poslovnih informacij  je 
bil precej neažuren, informacije 
večkrat neusklajene in neučinkovi-
te, procesi komuniciranja pa so bili 
pretrgani. 

Družbenoekonomski odnosi niso 
zagotavljali enakopravnega polo-
žaja delavcev pri pridobivanju ce-
lotnega prihodka in dohodka in 
tako niso predstavljali stimulacije 
za boljše, predvsem pa za pro-
duktivnejše in varčnejše delo vsake 
delovne organizacije in vsakega de-
lavca. Izoblikovana in sprejeta tudi 
ni bila ustrezna kadrovska politika. 
Težave pa je še povečevala 
zastarela tehnološka oprema. 

Posebno poglavje so bila 
podjetja v tujini, ki niso bila 
ustrezno usmerjena in vodena, in 
vselej tudi niso zasledovala ciljev in 
interesov Gorenja. 

Predsednik začasnega poslovod-
nega odbora sozda Gorenje Her-
man Rigelnik je k tem ugotovitvam 
podal: ,,Kljub vsem omenjenim 
slabostim ocenjujemo, da je v 
Gorenju veliko kvalitetnih poten-
cialov in primerjalnih prednosti. 
Tu je zagotovljeno tržišče, tu so-
lidna kakpvost izdelkov, zanimiv 
proizvodni program in velike proiz-
vodne zmogljivosti. Osnovna in 
velika prednost Gorenja pa so 
delavci, še posebej delavci v proiz-
vodnji s pravim odnosom do dela 
in z željo, da se razmere v Gorenju 
čimprej uredijo. I 

Med ostalimi pomembnejšimi 
nalogami je bila opravljena inven-
tura zalog reprodukcijskih materia-
lov, gotovih izdelkov in nedokon-
čane proizvodnje in tudi tu je bilo 
ugotovljeno nekaj slabosti. 

Sprejeti so bili planski akti za le-
tošnje leto, pri čemer je vsa pozor-
nost namenjena zaustavitvi 
nastajanja izgube iz tekočega po-
slovanja. To naj bi dosegli z bistve-
nim povečanjem proizvodnih 
zmogljivosti, selekcijo proizvo-
dnega asortimana, večjo kakovo-
stjo in delovno disciplino ter z 
nemoteno preskrbo z reprodukcij-
skimi materiali in sestavnimi deli. 
Seveda bo še naprej vsa pozornost 
namenjena izvozu, saj nameravajo 
tudi v drugem polletju več kot 
60 % proizvodnje usmeriti na kon-
vertibilna tržišča. V teku so inten-
zivne priprave za oblikovanje in 
sprejem sanacijskih programov v 
velenjskem delu sozda Gorenje, v 
drugih delovnih organizacijah, čla-
nicah sozda pa bodo tudi izdelali 
ocena stanja, ki bo osnova za pri-
pravo razvojno sanacijskega sozda 
ter za oblikovanje dolgoročnih 
rešitev. 

S prodajo izdelkov za dinarje de-
viznega porekla je Gorenje uredilo 
nekatera pereča finančna vprašanja 
s poslovnimi bankami ter plačalo 
del zapadlih obveznosti do tujih 

OBVESTILO 

KIT ZGORNJESAVINJSKA KMETIJSKA ZADRUGA 
MOZIRJE 

obvešča, da bo po ugodni ceni 

RAZPRODAJALA ŽIVE KOKOŠI 

od 4/8-83 dalje pri kooperantu Minka PRIČA, Okonina 4, 
Ljubno. 
Kokoši so srednje težke, rjave, primerne za zakol ali za nadalj-
njo rejo! 
Razprodaja je ves dan v navedenem roku. 
Informacije po tel. 831-010 ali 831-521. 

dobaviteljev in nekoliko zmanjšalo 
težave pri preskrbi z repromateria-
li. 

V tem trenutku potekajo 
intenzivne priprave za razporeditev 
okoli 300 režijskih delavcev v proiz-
vodnjo, začasno je bilo preme-
ščenih že 58 delavcev. Zaustavljeno 
je zaposlovanje novih delavcev, 
izjema so le štipendisti. 

Združevanje sredstev za pokri-
vanje izgube poteka v dveh smereh, 
in sicer znotraj sozda Gorenje in 
znotraj reprodukcijske verige. Zno-
traj so^da Gorenje bo sprejet samo-
upravni sporazum o združevanju 
sredstev rezerv, celotni postopek pa 
bo končan do konca meseca 
septembra. Znotraj reprodukcijske 
verige pa je od evidentiranih 39 
delovnih organizacij z 20 že 
dogovorjen delež za pokrivanje iz-
gube. 

Poleg vseh teh prizadevanj se je 
okrepila tudi delovna in tehnološka 
disciplina, oblikuje se bolj odgovo-
ren odnos do družbene lastnine. 
Ugotovljena pa je tudi vrsta drugih 
pozitivnih sprememb. 

LIKVIDACIJA KOERTINGA 

Predstavnike sredstev javnega 
obveščanja so seznanili tudi z 
likvidacijo firme Koerting. Doslej 
so prodali. stanovanjsko zadrugo, 
zemljišče in stavbe za 16,7 miljonov 
DM. Naprodaj je še del tehnološke 
opreme za proizvodnjo barvnih 
televizijskih sprejemnikov, ki je 
Gorenje ne bo preneslo v Titovo 
Velenje, naprodaj je tudi celotni 
inventar, vsa tehnologija, blagovna 
znamka in program merilne tehni-
ke. Za nakup tehnologije in 
tehnološke opreme je več interesen-
tov; z odprodajo pa naj bi iztržili še 
nekaj miljonov DM. Razgovori o 
prodaji bodo končani v kratkem. 

Herman Rigelnik je nato s 
sodelavci odgovoril še na nekatera 
vprašanja novinarjev. 

Opozoril je, da se izgube pojav-
ljajo tudi pri nekaterih drugih 
članicah sestavljene organizacije 
(Varstroj, Glin, Tiki), vendar so te 
zanemarljive v primerjavi z višino 
izgub v TGO in GPS. Seveda pa 
bodo z obsežno akcijo ocenjevanja 
stanja v vseh delovnih organiza-
cijah sozda Gorenje poiskali pri-
merne usmeritve nadaljnjega raz-
voja tudi za te in druge članice soz-
da. Ta razvojno sanacijski program 
bo narejen do konca letošnjega 
leta. 

O odgovornosti posameznikov 
za takšno stanje v Gorenju je Her-
man Rigelnik dejal, da bo možno 
spregovoriti, ko bodo opravljene 
analize tudi v vseh poslovnih eno-
tah v tujini. To bo nekako v začet-
ku septembra. 

Izdelki Gorenja bodo tudi v 
prihodnje naprodaj za dinarje 
deviznega porekla, sicer pa jih bo 
po sedanji podražitvi nekaj več na 
tržišču tudi za dinarje. Nekateri 
proizvodi, ki so še posebno za-
nimivi za tuje tržišče pa bodo težje 
našli pot do domačih kupcev. 

Herman Rigelnik je tudi pouda-
ril, da ima novo vodstvo veliko 
podporo pri delavcih iz neposredne 
proizvodnje, ki si tudi izredno 
prizadevajo, da bi premostili te ve-
like težave. Velika je tudi podpora 
v drugih kolektivih v občini. Zaradi 
sprememb in določenih kadrovskih 
rešitev, se seveda pojavljajo 
določena nesoglasja v kolektivu, 
vendar pa posamezniki ki bi najraje 
imeli prejšnje stanje, ne bodo ovira 
za dosego zastavljenih ciljev. 
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SOZD  Ruderako 
alaktroanargatskl 
kombinat  Velenje 

DO  Rudnik  lignita  Velan/e 
n. $ol.  o., Titovo  Velenja 
03320  Titovo  Velenja 

Ruda rsko-elaktro energetski 
kombinat Titovo Velenje 
DO RUDNIK LIGNITA VELENJE 
Kadrovska služba 

Komisija za delovna razmerja pri DSSS 

OBJAVLJA 
dela in naloge: 

VODENJE TEHNOLOŠKE PRIPRAVE 

Pogoji: 
— visoka ali višja strokovna izobrazba strojne smeri 
— 3 leta delovnih izkušenj z ožjo specializacijo na rudarskih 

napravah 
— strokovni izpit za tehničnega vodja ali rudarskega projek-

tanta strojne smeri 
— znanje tujega jezika 

Kandidati naj vložijo pismene prijave z ustrezno dokumenta-
cijo v roku 8 dni od dneva objave na naslov: Kadrovska služ-
ba DO RLV, Prešernova 10, Titovo Velenje. 

Prijavljene kandidate bomo pismeno obvestili v roku 15 dni 
po opravljeni izbiri. 

Delo se združuje za nedoločen čas s polnim delovnim časom. 

Srečno! 

Delovna organizacija HPH 

Poslujejo na 
donosnosti 

Sprejeti stabilizacijski progra-
mi, varčevanje na vseh ravneh in na 
vsakem koraku, marsikje niso 
prinesli še željenih rezultatov. 
Skoraj povsod ugotavljajo, da 
polletni rezultati niso spodbudni in 
da začrtanih ciljev marsikje niso 
dosegli. 

Tudi zaposleni v delovni orga-
nizaciji za hidrogradnje, gradnjo 
prometnih objektov in hortikul-
turo se pridružujejo tej množici 
nezadovoljnežev. Znašli so. se v 
začaranem krogu, izhoda pa vsaj 
za sedaj ne vidijo. 

»Z rezultati gospodarjenja v 
prvem polletju tega leta nismo 
zadovoljni, saj poslujemo na meji 
donosnosti. Čeprav smo to obdo-
bje zaključili pozitivno, smo 
ostali skoraj brez denarja za nor-
malno poslovanje v drugi polovici 
letošnjega leta. Doseženi rezultati 
so daleč od načrtovanih. Dosegli 
smo načrtovan celotni prihodek, 
za dva odstotka smo ga celo pre-
segli. Porabljena sredstva so v tem 
času naraščala hitreje kot priho-
dek. To nam je vzelo ves preosta-
nek čistega dohodka. Težave bodo 
tako v drugi polovici tega leta še 
večje kot so bile v prvih šestih 
mesecih. Težko bomo našli delo, 
saj so naložbe ustavljene, pogodbe 
pa smo uresničili že v letošnjem 
juliju,« je tarnal pomočnik direk-
torja te delovne organizacije v 
Šaleški dolini Stane Mazej. 

In katere so težave, ki nosi 
»dovolile« normalnega gospoda-
rjenja? 

Omejitve na področju naložb so 
precej okrnile njihov dohodek 
Tudi v pnnodnje ne kaže nič bolje. 
Dela je vedno manj, izvajalcev pa 
je kljub temu ravno toliko. Kon-
kurenca na področju nizkih gra-
denj, s to dejavnostjo se ukvaija 
podjetje za hidrogradnje. gradnjo 
prometnih objektov in hortikul-
turo. je neusmiljena in vse bolj 
nelojalna. »Če smo hoteli dobiti 
delo. smo morali velikokrat posel 
opraviti celo pod lastno ceno. 
Takšna cenovna politika, kljub 
vsem prizadevanjem zaposlenih 
za boljše gospodarjenje, ne more 
dati željemh sadov. S takim nači-
nom dela ne prihraniš niti na-
jmanjšega ostanka dohodka, ki ti 
omogoča vsaj kolikor toliko nor-

meji 
malno gospodarjenje. Nenehno 
podražitev repromaterialov ima > 
velike »zasluge« za to, da porab-
ljena sredstva rastejo mnogo hi-
treje kot smo načrtovali. Izpad 
dohodka iz notranjih rezerv pa ne 
moremo več kriti,« je poudaril 
sogovornik. 

Posebna težava, ki prihaja v 
ospredje ter vse bolj in bolj pesti 
zaposlene v delovni organizaciji 
HPH, j e tudi oskrba z rezervnimi 
deli. Če nimaš deviz, je te težko 
kupiti na domačem trgu, kaj šele 
na tujem. 

M J U D večletnim naporom se ta de-
lovna organizacija Šaleške doline žal še 
vedno ni uspela vklj učiti v mednarodno 
delitev dela. V vsakem delovnem pro-
gramu so delavci načrtovali prodor na 
tuje tržišče, vendar so to ostale zaenkrat 
samo še želje. Najnižji ostanek do-
hodka. ki bi ga morda le lahko ustvarili, 
jim »jemljejo« še razna izsiljevanja 
dobaviteljev potrebnega materiala za 
vgrajevanje vseh vrst betonskih izdel-
kov. Investitorji zahtevajo čimnižje 
cene. izvajanje del na ključ, končne 
cene. »Seveda na tak način ne moremo 
doseči niti minimalnih rezultatov go-
spodarjenja. ki bi jih ob normalnih 
pogojih gotovo dosegli. Težav je re-
snično ogromno. V drugi polovici leta 
se nam ne obeta nič bolje. Prav s stra-
hom zremo v prihodnost. Naložbe se 
nocJo se zmanjšate, c e nimaš""dela, ni-
maš možnosti, da bi dela izvajaVintako 
ustvarjal dohodek,« je povedal po-
močnik direktorja delovne organizaci-
je HPH Stane Mazej. 

Edini izhod iz začaranega kroga vi-
dijo zaposleni z vključevanjem v večje 
sisteme, ki bodo sposobni uspešno de-
lati na širšem področju, ne samo v Ju-
goslaviji. ampak v tujini. Dela na 
področju gradbeništva je vedno manj. 
število zasebnih obrtnikov za področje 
nizkih gradenj pa celo narašča. To je 
povsem razumljivo, saj-večjih del sko-
raj ni več. za manjša pa so zasebni 
gradbinci cenejši. Ti poslujejo z manj-
šimi stroški, manjše j>a so tudi obve-
znosti do družbene skupnosti. »Veliko 
smo razmišljali in razpravljali o novih 
programih. Vendaj pri preusmeritvi 
takoj nastopijo težave. V naši delovni 
organizaciji je zaposlena delovna sila. 
ki opravlja bolj fina in specialna dela. 
To so terenskega značaja, prav tako 
nimamo proizvodnega procesa, da bi 
bila preusmeritev lažja. Še naprej se 
lahko ukvarjamo le z gradbeno deja-
vnostjo, vendar je povsod položaj pri-
bližno enak. Rešitev moramo zaposleni 
najti kar najhitreje, saj nam bo drugače 
pnhodnjeleto »trdapredla«. Upam.da 
se bomo uspeli vključiti v tak sistem, ki 
izvaja dela in naloge zlasti na zunanjih 
tržiščih.« je sklenil pogovor Stane 
Mazej. pomočnik direktorja delovne 
organizacije HPH. I. f. 

Proizvodnja ivernih plošč 

Podražitve ogrožajo 
redno proizvodnjo 

V nazarskitovarni ivernih plošč 
so se pogoji gospodaijenja močno 
poslabšali že v prvem tromesečju 
in se še bolj zaostrili v drugem. 
Prav drastične podražitve osno-
vnih materialov so že v prvem 
polletju presegle predvidevanja za 
celo leto in porušile vse načrte. 

V temeljni organizaciji Iverna 
so za letos predvidevali, da se 
bodo materiali podražili za 10 do 
15 odstotkov in električna ener-
gija za 21. Stanje pa je danes že 
kritično, saj seje les podražil za do 
20 odstotkov, mazut in nafta za 25 
do 35, elektrika za 25, lepilo za 53, 
melaminski papir za 40 in PVC 
folija za 50 odstotkov. Cene iz-
delkov so se tako že ob polletju 
dvignile za 20 do 30 odstotkov. 

Sprejetih proizvodnih načrtov" 
Sicer niso v celoti uresničili, glede 
na velike težave pa so rezultati 
dokaj zadovoljivi. V proizvodnji 
surovih ivernih plošč so za načrti 
zaostali le za malenkost, niso pa 
uspeli odpraviti že dalj časa zna-
nih težav in slabosti. Predvsem to 
velja za slab odnos delavcev do 
dela in delovnih sredstev, za slab 
izkoristek delovnega časa, za 
malomarnost, ki povzroča pogo-
ste zastoje, iz leta v leto pa se po-
navljajo težave pri uvozu rezer-
vnih delov, ki so se z zadnjimi 
omejitvami še krepko povečale. 
Zelo spodbudni so rezultati v 
proizvodnji lignopala. Že v pol-
letju so dosegli 82 odstotkov lan-
ske proizvodnje in v celoti zado-
voljili tuje in domače kupce. V 
drugem tromesečju so pričeli se-
rijsko izdelovati stenske in stro-
pne obloge iz oplemenitenih 
ivernih plošč za izvoz. Z zado-
voljstvom ugotavljajo, da so kljub 
tehnološki zahtevnosti te proiz-
vodnje zadovoljili zahtevne kup-
ce. 

Izvoz je za Iverno življenskega 
pomena in mu zato posvečajo iz-
jemno pozornost. Letne izvozne 
načrte za surove iverne plošče so 
dosegli 134 — odstotno, vre-

dnostng pa so predvidevanja le za 
malenkost presegli. Na dohod-
kovno uspešnost izvoza močno 
vplivajo nekatere zakonske spre-
membe, nizka cena plošč na tujem 
trgu in zaščitna carina evropske 
gospodarske skupnosti, ki je ceno 
znižala še za 11 odstotkov. Ob 
vsem tem velja poudariti, da so s 
tujimi partnerji uspeli navezati 
tesnejše in trajnejše poslovne sti-
ke, od njih samih pa je odvisno, če 
bodo z vestnim delom in rednim 
izpolnjevanjem obveznosti uspeli 
zaupanje potrditi in še okrepiti. 
Težav j im namreč pri tem ne 
manjka. Tako niso v celoti dosegji 
načrtovanega izvoza izdelkov iz 
oplemenitenih plošč, ker ni dovolj 
delavcev za tretjo izmeno. Tudi 
sicer bodo morali kadrovski pro-
blematiki nameniti veliko več 
pozornosti. 

Pri tem je nujno omeniti dve 
dejstvi. Prva ugotovitev je vseka-
kor spodbudna. Dejstvo namreč 
je, da se vse več delavcev zaveda 
resnosti in težavnosti sedanjega 
stania in slasti med mladimi se vce 

| bolj krepi pravo tekmovalno vz-
dušje pri_ izpolnjevanju delovnih 
obveznosti. Zal pa je treba ugo-
toviti, da je še vedno precej de-
lavcev, ki kvarijo odnose med 
delavci, delajo številne disciplin-
ske prekrške tnj imje kaj malomar 
kakovost izdelkov. Zato so že pred 
časom močno zaostrili ukrepe in 
odgovornost in jo bodo v bodoče 
še bolj. 

Zaradi znanih težav so že lani 
sprejeli akcijski program in precej 
zahtevnih nalog tudi uresničili, 
pri nekaterih pa so bi l i manj 
uspešni. Seveda tudi ob sedanjih 
podražitvah in novih gospodar-
skih ukrepih niso stali križem rok. 
Sprejeli so vrsto sklepov in 
usmeritev, s katerimi se želijo kar 
najbolj uspešno prilagoditi novim 
razmeram. Ob tem se zavedajo, da 
morajo uresničiti tudi stališča in 
usmeritve akcijske konference 
zveze komunistov, ki so njihova 
naloga in obveza. 
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Vsak košček zemlje je potrebno racionalno izkoristiti 

Prostorski del družbenega plana občine Velenje 

Konec nenačrtnemu poseganju 
v prostor 

Dokument, ki bi enotno urejal 
vsa dogajanja v prostoru, smo v 
občini Velenje že dolgo pogre-
šali, saj smo se morali o nekate-
rih vprašanjih zaradi hitrega 
razvoja in potreb po gradnji 
različnih objektov, pogosto na 
hitro odločati brez potrebnih 
raziskav in usmeritev. Prav zara-
di tega pa so nastajali tudi števil-
ni problemi, zaradi neusklajenih 
stališč. 

Pripravi in sprejemu prostor-
skega dela družbenega plana ob-
čine Velenje posvečamo zato res 
veliko pozornosti in skušamo 
vanj vključiti kar največ mnenj 
in stališč naših občanov. V ta na-
men so bile organizirane številne 
razprave v vseh delovnih okoljih 
in krajevnih skupnosti. Osnutek 
dokumenta so na zadnji seji 
delegati občinske skupščine tudi 
že potrdili, dokončno pa naj bi 
ga sprejeli v jesenskem času. 

O pripravi, postopkih ob 
sprejemu ter o sami vsebini 
prostorskega dela družbenega 
plana občine Velenje smo se 
pogovarjali z Marjanom Kacom, 
ki je bil odgovoren za pripravo te 
naloge. 

Kako smo se v občini odločili za 
pripravo prostorskega dela 
družbenega plana. Kako smo 
pristopili k uresničitvi te naloge 
ter kako široko smo jo zasnova-
li? 

Družbeni plan občine Velenje 
za obdobje 1981—1985 je bil 
sprejet aprila 1981. Sestavni del 
družbenega plana je tudi pro-
storski del, ki se prepleta skozi 
celotni tekst družbenega plana, 
posebej poudarjen pa je v 
poglavju Urejanje prostora in 
varstvo okolja. 

Ker prostor v družbenem planu 
doslej ni bil zajet in predstavljen 
v ustrezni obliki ter vsebini, 
skladno z veljavno zakonodajo s 
področja družbenega planiranja, 
smo morali pristopiti k spre-
membam in dopolnitvam tega 
dokumenta. 

To je narekoval tudi sprejet 
intervencijski zakon o varstvu 
kmetijskih zemljišč pred spremi-
njanjem namembnosti irf  spre-
menjene razmere na vseh 
področjih gospodarjenja, ki se 
odražajo tudi v rabi prostora." 

Tovariš Kac, vi ste bil pri 
pripravi te naloge odgovoren 
projektant, verjetno pa ste k 
sodelovanju pritegnili še druge 
sodelavce? 

Nalogo je sprejela pooblaščena 
delovna organizacija s tega 
področja s svojimi strokovnimi 
sodelavci, ki imajo bogate 
izkušnje pri večletnem raziskova-
nju in urejanju prostora. Vklju-
čeni pa so bili še številni drugi 
strokovni delavci in občani 
krajevnih skupnosti, delovnih 
organizacij ter družbeno po-
litičnih organizacij, izvršnega 
sveta in skupščine občine Vele-
nje." 

Kako je potekala sama pripra-
va tega dokumenta. 

Dokument, ki ga sprejemamo, 
je nastajal v tej obliki že od 
februarja  1982 dalje. Prostorko 
načrtovanje je bilo sestavni del 
družbenega plana že v obdobju 
1972 do 1980. Ta srednjeročni 

družbeni plan pa je le nadaljeva-
nje tedaj pričetega dela in dela v 
letih 1876 do 1980, ko smo 
pripravili osnove za dolgoročni 
del prostorskega dela družbenega 
plana občine. To strokovno, 
preverjeno in pretehtano gra-
divo, nam je v letih 1980 in 1981 
še najbolj pa sedaj, služilo kot 
temeljna odločitev o posegih v 
prostor. Zbrano gradivo smo 
dopolnili in po široki javni 
obravnavi ter ponovnem 
strokovnem preverjanju, obliko^ 
vali v osnutek družbenega plana 
občine Velenje. Tega smo pred 
skupščino ponovno preverjali, 
saj smo organizirali številne jav-
ne razprave, strokovna posve-
tovanja, ga Tazgrnili v avli 
občinske zgradbe ter ga po 
ponovnem preverjanju in 
upoštevanju pripomb predložili 
delegatom skupščine kot osnu-
tek. Nad delom je ves čas bdel 
izvršni svet občine Velenje, ki 
nam je ves čas nudil potrebno 
pomoč." 

Lahko zagotovimo, da smo z 
upoštevanjem sprejetih zakon-
skih in podzakonskih predpisov s 
področja načrtovanja ter drugih 
zakonov, ki urejajo razmere v 
prostoru, prišli do kvalitetnih 
skupnih opredelitev izrabe 
prostora. To je do ustreznejše 
ureditve prostora." 

Namenimo nekaj več pozorno-
sti sami vsebini dokumenta. 
Osnovni namen je nedvomno 
urejanje prostora in varstvo oko-
lja. Kako bomo v občini posku-
šali ohranjati in razvijati takšno 
okolje, ki bo zagotavljalo kvali-
tetne in enakovredne pogoje za 
socialni ter ekonomski razvoj 
družbene skupnosti ter vseh 
delovnih ljudi in občanov. 

Prostorski del družbenega pla-
na ponazarja in razčlenjuje izra-
bo prostora za celotno občino, 
pri tem posebej upošteva dej-
stvo, da s prostorom ni mogoče 
neomejeno razpolagati. Z uskla-
ditvijo interesov zagotavljamo 
namensko izrabo prostora, ob 
upoštevanju pogojev za ohrani-
tev, razvoj naravnih in z delom 
pridobljenih vrednot človekove-
ga okolja, za razvoj in varstvo 
kmetijskih zemljišč, gozdov, za 
eksploatacijo lignita ter drugih 
naravnih virov, razvoj in gradi-
tev naselij ter pogojev za splošno 
ljudsko obrambo in družbeno 
samozaščito. Usklajenost rabe 
prostora za poselitev s skupnimi 
cilji varovanja in ohranjanja 
naravnih danosti kot temelja 
pridobivanja hrane in zdravega 
bivanja, se bo odražalo v jasno 
začrtanih mejah. Posebej prisot-
na je skrb za varovanja kvalitet-
nih kmetijskih zemljišč, ki jih 
bomo po skrbni presoji izločili 
tudi iz že potrjenih zazidalnih 
območij. Skladno z zakonom o 
varovanju kmetijskih zemljišč 
bomo nadaljevali gradnjo na že 
začetih kompleksih, izgradnjo in 
zaključevanje urbaniziranih 
površin navznoter, ne bomo pa 
posegali na nedotaknjena, za 
kmetijstvo najzanimivejša in 
najprimernejša kmetijska zemlji-
šča. 

Občina Velenje je po letu 1955 
doživljala velike gospodarske. 

družbene in prostorske preobraz-
be. V prvih letih je bil razvoj 
Šaleške doline usmerjen na 
vzhodni de) zaradi takratnega 
občinskega središča v Šoštanju. 
Gibanje v prostoru je bilo na na-
šem območju res pestro, saj se je 
v tem času več sto prebivalcev 
Šoštanja, Družmirja in Škal, 
zaradi pogrezanja zemlje, prese-
lilo v okoliške kraje. Tudi v 
prihodnje bomo priča takšnemu 

Marjan Kac 

preseljevanju. Kako urejate ta 
vprašanja v prostorskem delu 
družbenega plana občine Vele-
nje? 

V zadnjih letih je prebivalstvo 
občine porastlo za 15 tisoč in 
skoraj za toliko samo mesto 
Titovo Velenje. V prvih letih je 
bil prostorski razvoj omejen na 
vzhodni rob Šaleške doline, ka-
mor je bil usmerjen predvsem 
zaradi takratnega občinskega 
središča Šoštanja. Drugačen raz-
voj je onemogočalo eksploatacij-
sko polje rudnika lignita. Slednje 
je s svojimi 1540 ha občinskega 
teritorija najpomembnejši dejav-
nik prostorskih dogajanj. Poleg 
posrednega vpliva na zasnove 
novega mesta, na njegovem 
vzhodnem robu, se je več sto 
prebivalcev Šoštanja, Družmirja 
in Škal že preselilo z ruŠnega 
območja V okoliške kraip nzi-
roma na rob eksploatacijskega 
polja. V prihodnje pa je pred-
videna preselitev nadaljnih 2000 
prebivalcev z vso na tem ob-
močju locirano gospodarsko in 
družbeno infrastrukturo. 

K celovitejšemu urejanju ob-
činskega prostora smo pristopili 
prav s srednjeročnim družbenim 
planom razvoja velenjske občine 
1972—1980. S tem načrtom so 
bili začrtani temelji za policen-
trični razvoj. Načrtno seje priče-
lo razvijati več krajev, takoime-
novanih generatorjev, za katere 
je bila pripravljena podrobnejša 
urbanistična dokumentacija. 
Glavne poteze prihodnjega 
prostorskega razvoja oziroma 
urejanja prostora, ki presegajo 
srednjeročno obdobje, bodo 
temeljile predvsem na doslej 
nespornih pridobitvah in 
usmeritvah v urbanizacije naše 
občine ter na specifičnih pogojih, 
ki iih narekuje^ ekspjoatacija 
premoga. Predvidevamo zmer-
nejšo rast osrednje aglomera-
cije, enakomernejšo rast vseh 
krajevnih skupnosti in intenziv-
nejše usmerjanje prebivalstva v 

izbrane centre razvoja. Takšna 
zasnova poselitve je utemeljena 
tudi z vidika specifičnega razvoja 
osrednjega občinskega prostora 
in dopušča več možnosti razvoja 
v bolj oddaljeni bodočnosti." 

Površine bo potrebno kar naj-
bolj skrbno izrabiti. Kako ste 
te opredelili v prostorskem pla-
nu? Vso pozornost pa ste seveda 
namenili varstvu okolja in var-
stvu naravnih in kulturnih 
spomenikov. 

S prostorskim načrtom določe-
ne kategorije prehajajo iz ene v 
drugo, ob poudarjeni skrbi za 
ohranjanje zemljišč za kmetijsko 
rabo in zagotavljanju nemotene 
eksploatacije premoga. Nekme-
tijskim dejavnostim namenjamo 
253 ha kmetijskih površin. 
Dejansko bo v srednjeročnem 
obdobju spremenjena raba le na 
106 ha kmetijskih površin, od te-
ga za potrebe rudarjenja 75 ha. 
Gozdov namenjamo negozdar-
skim dejavnostim v letih 1981 do 
1985 55,30 ha. Dejansko pose-
kanih • ali degradiranih bo ozi-
roma je 27 ha, od tega 15 ha 
na rušnem področju eksploata-
cijskega polja REK. Sorazmero-
ma velike površine, ki j ih name-
njamo nekmetijskim dejavno-
stim, pretežno poselitvi vseh vrst, 
odražajo skupnjo težnjo in 
zapisane cilje o dolgoročnem 
načrtovanju preselitve in 
zagotavljanju ustreznega prosto-
ra, upoštevajoč predvsem dejan-
ske prostorske pogoje in neizo-
gibna poseljevanja z rušnega po-
lja. Menimo, da samo dolgo-
ročno usmerjana prostorska in 
urbanistična politika, zagotavlja 
pogoje nemotenega pridobivanja 
energije, temelje razvoja širše 
družbeno politične skupnosti in 
ne le občine Velenje. Z razmejit-
vijo med glavnimi porabniki 
p r o s t o r a , zas tav l j eno 
dolgoročno, pa omogočimo tudi 
ustreznejše gospodarsko upravi-
čeno načrtovanje za daljša 
obdobja. Procese onesnaževanja 
in razvrednotenja okolja nam 
narekujejo takojšnje razreševa-
nje težav, zlasti najnujnejših, 
istočasno pa si moramo prizade-
vati, ustvariti vse pogoje za 
učinkovito preventivno ukrepa-
nje. Prednostne so naloge pri 
sanaciji ugreznin ter drugih 
degradiranih površin (kamnolo-
mi), dolgoročna rešitev odlaga-
nja tako komunalnih, posebnih 
in strupenih odpadkov ter uredi-
tev kanalizacijskega omrežja in 
čiščenje odpadnih voda. Spome-
nikom velja posebna skrb v 
prostorskem planu, vendar se 
zavedamo, da nas čaka še precej 
dela, saj ti še niso strokovno 
ovrednoteni in je njihov popis ter 
ustrezna kartografska  omejitev v 
družbenem planu le način začas-
nega, a pomembnega varova-
nja." 

Prostorski del družbenega pla-
na občine Velenje je nedvomno 
dokument, ki smo ga že dolgo 
nujno rabili, saj je potrebno naš 
prostor racionalno izkoristiti. 
Osnutek, ki so ga delegati na 
predzadnji seji skupščine že 
potrdili, je še vedno v javni 
razpravi, zato je še čas, da 
posredujete svoja mnenja in 
stališča. Zadnjo besedo pa bodo 
imeli delegati na jesenski skup-
ščini. Mira Zakošek 

Tatjana Podgoršek 

Stavbeno pohištvo 

Kljub težavam boljši 
obeti 

V proizvodnji stavbnega pohi-
štva v Nazarjah so v prvem polletju 
dosegli le 76 odstotkov načrtovane 
proizvodnje. Vzroki zato so pre-
malo žaganega lesa, še manj ka-
kovostnega lesa za izdelavo senč-
nil, pomanjkanje rolet, precejšnje 
zaloge v skladiščih in podobno. S 
temi problemi so se srečevali že v 
prvem tromesečju, v drugem pa so 
se razmere še poslabšale. 

Skorajda niso vedeli kaj naj 
delajo in so zaradi pomanjkanja 
lesa 39 delavcev razporedili v so-
sednji temeljni organizaciji. Lesa 
paje primanjkovalo toliko, da niti 
ena izmena ni normalno delala. 
Ker niso prejeli predvidenih rolet, 
na trgu niso zmogli prodajati 
kompletnih izdelkov, kar so se-
veda izkoriščale .druge sorodne 
delovne organizacije. Ob po-
manjkanju dela so v juniju za 
Iverno izdelovali rolo omarice. O 
vseh omenjenih težavah so obve-
stili vodstvo delovne organizacije 
in občinski izvršni svet ter skupno 
sprejeli vrsto stališč in sklepov. 

Prodaja se je v drugem trome-
sečju znatno izboljšala, tudi zato, 
ker so končno prejeli rolete. Žal, 
kljub vsem naporom niso uspeli 
nadoknaditi izgubljenega iz pr-
vega tromesečja in se zato ob 
polletju srečujejo z izgubo. Ob 
vseh težavah paje spodbudno, da 
so letos prvič sploh prodrli na tuje 
tržišče. Poskusno pošiljko je 
francoski kupec ugodno ocenil in 
do konca leta naročil nove izdel-
ke. To je vsekakor bistveno po-
pravilo razpoloženje v kolektivu, 
ki je bilo prej zaradi vseh nako-
pičenih težav precej tiačeto. Dru-

ta razveseljiva novica je. da so iz 
Madžarske prejeli naročilo za 

25.000 vezanih oken, od tega 

opremljenih s senčili 15.000. Rok 
je izredno kratek, saj morajo okna 
izdelati do konca septembra. Ker 
vsa ta naročila pomenijo tudi re-
šitev za to temeljno organizacijo, 
so se naloge-temeljito lotili, njena 
uresničitev pa niti slučajno ne bo 
lahka. Vzroki so "jasni. Rok je 
vsekakor prekratek, zato j im bo 
pomagala gornjegrajska Smreka. 
Se večji problem je. kako zagoto-
viti dovolj žaganega in predvsem 
kakovostnega lesa. zlasti za izde-
lavo polknic in za naročila iz 
Francije. Za uspešno uresničitev 
te naloge so sprejeli celo vrsto 
obvezujočih sklepov in predlagali 
ukrepe, pri čemer bodo morali 
vsekakor biti deležni pomoči 
ostalih dejavnikov. Zlasti po-
membno je. da zadovoljijo fran-
coskega naročnika, saj so že pre-
jeli novo naročilo za izdelavo 
okvitjev za/Strešna okna. Jasno 
seveda je. tla tega naročila ne 
bodo dobili, če ne bodo uspešno 
uresničili prve naloge. Posledice 
takšne neuspešnosti so več kot 
jasne. 

Tudi prejšnja leta so se v te-
meljni organizaciji Stavbeno po-
hištvo srečevali s podobnimi te-
žavami in danes ugotavljajo, da 
jih napačna odločitve niso izučile. 
Se pred nedavnim je vse kazalo, 
da za to temeljno organizacijo 
skoraj ni rešitve. Danes je seveda 
vse drugače. Nova naročila, tudi s 
tujih tržišč, ponujajo rešitev in 
lepe obete za prihodnje. Zaradi 
znanih razlogov bodo nalogo zelo 
težko uresničili, vsekakor pa velja 
dejstvo, daje to velika preizkušnja 
za kolektiv. Če jo bodo zmogli, in 
morali bi jo, potem bodo lahko 
ponosno stopili na obetavnejšo 
razvojno pot. 

DO Vekos 

Prizadevajo si bolje 
izkoristiti lastne 
zmogljivosti 

Tako kot večina delovnih 
organizacij so tudi velenjski 
Vekos v sedanjem zapletenem 
gospodarskem položaju otepa 
z vrsto težav, predvsem pa z 
iskanjem boljših poslovnih re-
šitev, večjim izkoriščanjem 
lastnih zmogljivosti ter s pri-
zadevanji za izboljšanje dela in 
delovne discipline. 

»V letošnjem letu se je resnost 
gospodarskih razmer doma in po 
svetu še poglobila, pogoji gospo-
darjenja pa so se neprestano me-
njavali. To je seveda vplivalo tudi 
na poslovanje šane delovne orga-
nizacije. predvsem zaradi tega. 
ker ponovno nismo uspeli pravo-
časno v samoupravni interesni 
skupnosti dogovoriti ustreznih 
planov in so bili ti sprejeti šele 
konec meseca aprila. Zato smo-
zadovoljive cene uveljavili šele v 
maju in smo j ih uporabljali samo 
zadnji mesec tega polletja.« Tako 
o ežavah v poslovanju pripove-
duje direktor delovne organiza-
cije Vekos Jože Mraz. 

Prav zaradi teh težav so seveda 
še bolj občutili neuravnovešeno 
rast cen. visoke amortizacijske 
stopnje, primanjkovalo pa j im je 
tudi denarja za vzdrževanje mini-
malnih zalog reprodukcijskega 
materiala. 

Te okoliščine so že v prvem 
tromesečju povzročile preko 7.6 
milijonov dinarjev izgube, ki je v 
naslednjih mesecih ni bilo možno v 
celoti odpraviti. Imeli so precejš-
nje likvidnostne težave in nekaj-
krat so le stežka plačali obveznosti 
Termoelektrarnam Šoštanj in ne-
katerim drugim večjim upnikom. 

Že v lanskem letu so v tej delo-
vni organizaciji sprejeli nekatere 
odločnejše ukrepe omejevanja 
zaposlovanja in večjega izkori-
ščanja razpoložljivih zmogljivosti. 
Tako so del svojih zmogljivosti 
ponudili uporabnikom izven svo-
bodne menjave delainstem uspeli 
vsaj delno omiliti pomanjkanje 
drugih virov. 

»Pričakujemo, da se bodo 
učinki novih cen komunalne os-
krbe pokazali šele v devetmeseč-

nem obdobju in do konca letoš-
njega leta. vendar pa zaradi za-
mude pri njihovi uveljavitvi ne 
bomo zagotovili zadostnega pri-
hodka za pokrivanje vseh načrto-
vanih stroškov in oblikovanje do-
govorjenega prihodka.« pravi 
Jože Mraz. 

Zato bodo seveda iskali nad-
aljnje možnosti za še večje izko-
riščanje delovnih zmogljivosti, 
večjo skrb in vstrajnost pa bodo 
namenili tudi izterjavi nepora-
vnanih računov. 

Ena od pomembnejših nalog, ki 
jo nameravajo uresničiti v tem 
polletju bo tudi temeljita analiza 
organiziranosti posameznih služb 
in delovne skupnosti ter raziskava 
možnosti, kako z obstoječim ali 
celo zmanjšanim številom delav-
cev pokriti vse potrebne naloge. 

NALOŽBE SO OKRNJENE 
Zaradi pomanjkanja denarnih 

virov, so močno okrnjene tudi 
številne naložbe na področju ko-
munalne dejavnosti. Tako sedaj 
pravzaprav poteka le uresničeva-
nje treh zahtevnejših opravil. Prva 
in trenutno najpomembnejša na-
loga je izgradnja vodooskrboval-
nega sistema Ljubija. ki ga prav 
sedaj dokončujejo in s katerim 
bomo vsaj za nekaj let razrešili 
težave pri oskrbi s pitno vodo. 
Sedaj že poteka preizkus naprav in 
finalizacija zgrajenih objektov. 
Večje težave so nastale le na 
krajšem odseku tega vodovoda, 
kjer je zemeljski plaz naredil pre-
cejšnjo škodo. 

Druga _pomembna nalo_ga je 
izgradnja toplovoda od centralne 
postaje do Šaleka II. Zaradi po-
manjkanja denarja in težav pri 
pridobivanju investicijsko tehnič-
ne dokumentacije ta naloga še ni 
stekla. Na Vekosu pričakujejo, da 
jo bodo pričeli uresničevati konec 
letošnjega leta. 

Tretja naloga pa je priprava 
investicijsko tehnične dokumen-
tacije za objekte, ki naj bi j ih pri-
čeli graditi v prihodnjem letu. 
Tako bo laže razvojne usmeritve 
uskladiti z možnostmi. 

B L. 



David Žiberovič 

S sladoledom 

Jožica Šporin 
Slovenci se kaj radi posladka-

mo. Pridne gospodinje spečejo 
marsikaj same, zlasti ob sobotah 
ali nedeljah, ko je na Voljo malo več 
časa. Največkrat pa se posladka-
mo s slaščicami, ki jih pripravijo v 
slaščičarnah. 

Srečanje 

Le malo Velenjčanov. Šoštanj-
čanov in krajanov Šmartnega ob 
Paki ne pozna slaščičarne Movh v 
Šoštanju. Tudi nas je pretekli če-
trtek pot vodila prav tja. Pri delu 
smo za kratek pogovor zmotili 
Jožico Šporin, ki ima gotovo pri 
slovesu te slaščičarne levji delež. 

»Ja. slaščičarka sem že celih 1B let. 
Rada sem se posladkala, žal, se 
tudi že sedaj kaj rada pregrešim, 
všeč mi je bilo« pacanje«, zato sem 
se odločila za poklic slaščičarke. 
Delo sem najbolje spoznavala s 
prakso, pri tem pa mi je precej 
pomagal tovariš Movh. Poklic, ki 
je danes že redek, mi je zelo všeč. 
Gotovo bi že zdavnaj odšla kam 
drugam, če ne bi imela velikega 
veselja za ta posel.« 

Zmešati moko. jajca, sladkor in 

pripraviti zelo okusno in tudi na 
oko lepo torto, krem šnito, prin-
cesko ni tako enostavno. To go-
spodinje, ki kdaj ka j spečejo, do-
bro vedo. Jožici to ne dela več 
preglavic. Le tu in tam stehta se-
stavine za kakšno pecivo. »Pri 
slaščičarskem poslu moraš biti 
presneto natančen in znati moraš 
vse pravilno uporabiti. Tudi ni 
vseeno, kako pečeš, pri kakšni 
temperaturi in nenazadnje še 
okus oziroma polnjenje. Delo je 
po svoje tudi odgovorno, saj sla-
bega blaga pač netnoreš prodaja-
ti. 

Moka. sladkor, jajca, maslo 
današnji čas niso tako poceni, da 
bi lahko vse zavrgel. Toliko časa se 
ukvarjem s peko in pripravo sla-
ščic. da imam že vse v »malem 
prstu«, kot radi pravimo, »je po-
vedala. Ko smo jo vprašali, če seji 
je v tej dolgletni praksi kdaj po-
nesrečilo, je Jožica z nasmehom 
pa ustih samo pokimala in hitro 
dodala: »Ja. se mi je že kdaj zgo-
dilo, da sem testo predolgo pustila 
v pečici, vendar ne velikokrat.« 

Pogovor s slaščičarko Jožico 
Šporin je bil resnično zelo kratek. 

Čakalo jo je namreč polno dela. 
saj je naročil iz dneva v dan 

Šoštanj 

Smešno, 
zabavno, 
rekreativno 

Komisija za šport in rekre-
acijo pri TVD Partizan Šoštanj je 
pred dnevi pripravila veselo po-
poldne z naslovom Smešno, zaba-
vno in rekreativno. K sodelovanju 
so se prijavile ekipe gobarsko ze-
liščarskega društva in Ribiška 
družina Paka ter gasilci iz Gaberk 
in Šoštanja, obvezni muzikanti, 
vprežna vozila s konjem in oslič-
kom, avtomobili in traktorji ter 
obveznim smetarjem, ki je sproti 
počistil vso nesnago. 

Na tekmovanju smo posneli 
nekaj fotografij,  ki jih objavljamo. 

Vse ekipe so se zbrale na Trgu svobode, od koder je pisan sprevod 
vozil, ljudi in živali krenil po šoštanjskih ulicah na igrišče 

Šmartno ob Paki 

Doslej največ gasilcev 

pride poletje 
Skoraj bi lahko rekli, da tako 

kot kukavica naznanja prihod 
pomladi, tako sladoled prihod v 
naslednji letni čas — poletje. 

Večina ljudi je prepričana, da 
največ sladoleda prodajo v vro-
čih poletnih mesecih jul i ju in 
avgustu. Naš sogovornik David 
Žiberovič, ki prodaja sladoled 
pri Erini Preskrbovalnici v sre-
dišču Titovega Velenja, paje to 
mnenje popolnoma postavil na 
glavo. »Kje pa«,je rekel, »največ 
sladoleda prodam v mesecu 
maju. Že pet let ga prodajam na 
istem mestu in vsako leto se 
zgodi enako. Takrat je v mestu še 
veliko šolaijev, pa tudi starejših, 
v teh poletnih mesecih pa vse drvi 
na dopust in mesto se sprazni.« 

Na dan proda 200 do 300 sla-
doledov. Njegovi kupci se naj-
raje posladkajo z vaniljevim in 
jagodnim sladoledom. Veliko ga 
proda zlasti popoldan, ko gredo 

ljudje na sprehode ali pa po 
opravkih in se ustavijo, da se s 
sladoledom ohladijo. Zanimivo 
je tudi to, da ni razlike med sta-
rejšimi in najmlajšimi kupci. Vsi 
so enako vneti ljubitelji te ledeno 
mrzle dobrote. 

Glede na to, da se poleti več-
krat zgodi, da se kdo s sladole-
dom tudi zastrupi zaradi tistih 
nesrečnih bacilov, ki pridejo vanj 
z nečistočo, smo Davida tudi 
vprašali, kako je s tem pri njemu. 
»Ne, pri meni se to še ni zgodilo! 
Inšpektorji, ki vsako toliko časa 
pridejo naokrog, so me še vedno 
pohvalili. N ikdar se še ni zgodilo, 
da bi v njem našli kaj takšnega, 
kar vanj ne spada,« je pohitel z 
odgovorom. 

Njegov sladoled pa že mora 
biti tudi dober, da se ljudje toli-
kokrat ustavijo pri njem. 

mkp, foto sv 

Sladoled, sladoled 

Kako prijetno de v teh nad 30 stopinj vročih poletnih dneh slana 
morska voda. V njej je nastala pred nedavnim tudi tale »poletna 
fotografija«. Prinesel nam jo je Hinko Jerčič. 

Na tekmovanju gasilskih desetin za pokal krajevne skupnosti Šmartno ob 
Paki je nastopilo 28 desetin. 

Šoštanj 

Meddržavno srečanje ribičev 
V soboto, 30. julija, je bil Šoš-

tanj prizorišče V. meddržavnega 
srečanja ribičev v peteroboju, ki so 
se udeležile državne reprezentance 
ZR Nemčije, Avstrije, Madžarske, 
Švice in Jugoslavije. 

Organizator tega meddržavnega 
srečanja je bila Ribiška družina 
Paka Šoštanj, pokrovitelj pa Zveza 
športnih ribičev Jugoslavije, ki jo 
je na tekmovanju zastopal pred-
sednik predsedstva Vlado Majori-
nac, Ribiško zvezo Slovenije pa je 
zastopal sekretar izvršilnega od-
bora Maks Podlesnik. Za vse tek-
movalce in goste je Skupščina ob-
čine Velenje pripravila sprejem v 
restavraciji Jezero, za prenočišče 
pa so poskrbeli v hotelu Paka. 

Tekmovanje je potekalo na 
Stadionu Partizana v Šoštanju. Tu 
so tekmovalci opravili mete umete-
ne muhe in obtežilnika v daljavo, 
ogledalo pa si jih je veliko število 
gledalcev. Ze popoldan so imeli 
tekmovalci trening na poligonu, 
takoj za njim je bila svečana^otvori-
tev srečanja, na katerem je imel 
pozdravni govor predsednik Ribi-
ške družine Paka Miloš Volk. 
Zbranim je spregovoril tudi Vlado 
Maiorinac in predsednik CIPSa 
Franz Mordax. Na tem srečanju so 
podelili tudi prve medalje in 
diplome za dosežene dopoldanske 
rezultate, tako za tem pa se je 
nadaljevalo tekmovanje v metih 
umetene muhe in obtežilnika v tar-
če Arenberg in Skich. 

V peteroboju "so bili ekipno 
doseženi naslednji rezultati: zma-

gala je ekipa ZR Nemčije, ki je do-
segla 2319,045 točk, 2. je bila Av-
strija z 2204,475 točkami, na 3. me-
sto se je uvrstila ekipa Jugoslavije z 
2150,140 točkami, 4. je bila Mad-
žarska s 1865,740 točk, 5. pa ekipa 
Švice, kjer sta dva tekmovalca do-
segla 1100,835 točk, vse ostale eki-
pe pa so sestavljali štirje tekmoval-
ci. 

Najboljši posamezniki v petero-
boju so bili Feliks Lachit iz ZRN, 
2. je bil Andreas Bruthier prav 
tako iz ZRN, 3. pa predstavnik Ju-
goslavije Vlado Mešič. Kako pa je 
bilo v posameznih disciplinah? 

V metu muhe, kombinacija, je 
zmagal Peter Hasing iz Švice, v 
metu -obtežilnika v daljavo je bil 
najboljši Theo Matschewsky, v isti 
disciplini pa je 2. mesto' zasedel 
Jugoslovan Zivorad Simič. Met o-
btežilnika v tarčo Arenberg je pri-
nesel zmago Avstrijcu Ervinu 
Meidlu, domačin Vlado Mešič pa je 
zasedel 2. mesto, zmagovalec v 
metu muhe v tarče Skich je postal 
naš Vlado Mešič, v metu obtežil-
nika v tarče Skich pa je zmagal Er-
win Meidl, drugo mesto pa si je 
priboril Vlado Mešič. 

Po končanem tekmovanju je 
zmagovalni ekipi ZRN podelil 
pokal z medaljami in diplomami 
Vlado Majorinc, drugouvrščena 
ekipa Avstrije je pokal ter medalje 
in diplome prejela iz rok Janeza 
Basleta, predsednika Skupščine ob-
čine Velenje, tretjeuvrščeni ekipi 
Jugoslavije pa je priznanja podelil 
Miloš Volk. Zmagovalna ekipa je 

prejela tudi spominski krožnik, ki 
ga je izdelal domačin Milojko Ku-
mer. Njegove roke so oblikovale 
tudi poi<ale. Ekipe so si izmenjale 
tudi zastavice in darila. 

Miloš Volk 

Vlado Mešič se je tudi tokrat 

izkazal 

mnogo. Kot pravi, pečejo samo že 
uveljavljene slaščice, za kakšne 
novosti pa nimajo dovolj časa. 

Treba je včasih speči tudi od 40 do 
50 tort na dan, različnih okusov in 
velikosti. Slaščice gredo dobro 
tudi v prosti prodaji. Jožica živi s 
svojo družino v Titovem Velenju. 
Veliko prostega čas j i vzame 
hčerkica. »Zelo malo časa imam 
za kaj drugega. Tu in tam pa me 
včasih kdo od domačih »nažica«, 
da kaj spečem. Kot vse kaže bom 
v tem poklicu, v katerem sem na-
šla svoje notranje zadovoljstvo, 
ostala vse do upokojitve,« je 
sklenila pogovor prijazna sogo-
vornica. 

Iščemo 
najstarejšo 
fotografijo 
V rubriki pod gornjim naslovom 
objavljamo danes staro fotografijo 
Šoštanja. Prinesel nam jo je Franc 
Topolšek, prav tako iz Šoštanja, 
žal. ne vemo niti približno letnice 
kdaj je bil posnetek narejen. Na 
sliki se med drugim vidi še nekda-
nja gimnazija, sedanja Kajuhova 
šola. 

Jožica Šporin 

Najboljša poletna 
fotografija 

Preteklo nedeljo je bilo na po-
možnem nogometnem igrišču v 
Šmartnem ob Paki letos že tra-
dicionalno, peto po vrsti, tekmo-
vanje gasilskih desetin za pokal 
krajevne skupnosti Šmartno ob Pa-
ki. 

Na letošnjem tekmovanju je 
nastopilo največ gasilskih desetin 
doslej. Pri moških gasilskih dese-
tinah je od 14 tekmovalnih ekip 
zmagala desetina iz Doba s 914, 5 
točke, le tri točke manj so zbrali 
predstavniki Slovenskih Konjic, na 
tretje mesto pa se je uvrstila 
gasilska desetina Topole s 909,5 
točkami. 

Pri ženskah so bile uspešne 
gasilke Bevč, ki so zbrale 686,5 
točke, prva desetina domačink j e 
bila druga s dvema točkama manj 

od zmagovalk, tekmovalke Šaleka 
pa so s 684,5 točke osvojile tretje 
mesto. 

Na tekmovanju je nastopilo tudi 
šest mladinskih gasilskih desetin. 
Tokrat so zmagali tekmovalci 
Slovenskih Konjic s 509 točkami, 
desetina Begunj, ki je državni pr-
vak, je bila le dve točki manj, s 
496,5 točke pa so se na tretje mesto 
uvrstili predstavniki Most pri 
Kamniku. 

Slovesna otvoritev tekmovanja 

Zmagovalne ekipe so prejele 
pokale, ki jih je za moško desetino 
dala krajevna skupnost Šmartno ob 
Paki, pokrovitelj ženskega dela 
tekmovanja je bila Era- Tozd Vino 
Šmartno ob Paki, za mladince pa je 
pokal prispevala osnovna organiza-
cija ZSMS iz tega kraja. 



Planinski  kotiček  • Planinski  kotiček Etažna stanovanja 

Izenačeni lastniki 
in imetniki 

Tudi v velenjski občini imamo 
več lastnikov etažnih stanovanj. V 
primerjavi z ostalimi občinami zelo 
malo, saj je od 6.^99 družbenih 
stanovanj teh stanovanj le 61. Za-
radi lažjega razumevanja in večkrat 
napačnega mnenja o tem, kdo so 
lastniki etažnih stanovanj, bomo 
temu vprašanju tokrat namenili ne-
koliko več prostora. Podrobnejše 
podatke in razlago smo poiskali pri 
Vekosovemu tozdu Stanovanjska 
oskrba. Po njihovih podatkih je 
največ lastnikov etažnih stanovanj, 
in sicer 12, v stanovanjski hiši na 
cesti B. Kraigherja. 

Kakšni so pogoji, oziroma 
možnosti, da nostaneš lastnik 

etažnega stanovanja? Vsakdo, ki bi 
želel postati lastnik takšnega stano-
vanja, mora najprej pridobiti po-
trebna finančna sredstva. To je 
lahko privarčevan denar, bančna 
sredstva na osnovi osebnega varče-
vanja, ali varčevanja delovne orga-
nizacije, lahko so to sredstva delov-
ne organizacije, namenjena za 
stanovanjsko gradnjo in podobno. 

Zakon o stanovanjskem 
gospodarstvu pravi, da je lahko 
nekdo imetnik stanovanjske pra-
vice, lastnik posameznega dela sta-
novanjske hiše (etažni lastnik) in 
imetnik pravice do uporabe poslov-
nega prostora v stanovanjski hiši. 
Ze v prejšnjem zakonu o 

gospodarjenju s stanovanjskimi 
hišami v družbeni lasti je bilo 
zapisano, se odnosi med lastni-
kom etažnega stanovanja in 
samoupravno interesno skupnostjo 
urejajo s pogodbo. Tudi z današ-
njim prenosom pravic in obvezno-
sti na skupnosti stanovalcev bodo 
odnosi z lastniki etažnih stanovanj 
opredeljeni tako, da bodo obveze 
lastnikov do skupnosti stanovalcev 
ter obratno, temeljile na Dravicah 
in dolžnostih, opredeljenih v 
medsebojnih pogodbah. Vsekakor 
bo pogodba o vzajemnih razmerjih 
pri gospodarjenju s stanovanjsko 
hišo med etažnim lastnikom in 
skupnostjo stanovalcev morala 
opredeljevati podatke o stanova-
nju, njegovi velikosti in vrednosti, 
o odstotku vrednosti stanovanja 
glede na skupno vrednost 
stanovanjske hiše in drugo. Pred-
vsem pa bo v pogodbi opredeljen 
način obračunavanja prispevka 
etažnega stanovanja, ki se nanaša 
na stroške gospodarjenja s stano-

vanjsko hišo, obnovo skupnih na-
prav in del ter na funkcionalne 
stroške. Seveda bo hišni svet skla-
dno s sprejetim razdelilnikom 
stroškov hiše obremenil tudi 
etažnega lastnika za vodo, odvoz 
smeti, ogrevanje in druge komu-
nalne storitve. Če bo treba opraviti 
večja vzdrževalna dela na 
stanovanjski hiši, bo skupnost eta-
žne lastnike pravočasno obvestila. 
Skratka, nova zakonodaja o 
pravicah in dolžnostih izenačuje 
lastnika etažnega stanovanja z 
imetnikom stanovanjske pravice. 
Lastniki etažnih stanovanj so lahko 
izvoljeni tudi v hišne svete. 

Ob tako urejenih odnosih in 
natančno opredeljenih pravicah ter 
dolžnostih lastnikov etažnih sta-
novanj lahko zanesljivo pričakuje-
mo, da bo tudi v velenjski občini 
vse več takih, ki si bodo na ta način 
pridobili stanovanje in s tem lažje 
ter hitreje uresničili svoje želje po 
lastnem stanovanju. 

B. M. 

Zanimiv dopust 

S kolesi po Jugoslaviji 
Kolesarjenje je zdrav in težak 

šport. Vedno več ljudi pa se v 
zadnjem času s kolesarjenjem 
ukvarja ljubiteljsko. Cele družine 
sedejo na kolo in upoštevajo tisto 
znano reklo: „Vsi na kolo za 
zdravo telo." Vendar večina teh 
prekolesari dnevno le nekaj kilo-
metrov. 

Če pa hoče kolesar v nekaj 
dneh prevoziti kar 1250 kilome-
trov, potem to ni več mačji ka-
šelj, ampak že pravo garanje, 
sploh če je zunaj še vroč®. Za tak-
šno pot pa mora imeti tudi precej 
kondicije. 

Avgusta bodo krenili na pot po 
Jugoslaviji trije Velenjčani: Jan-
ko Rebernjak, Stanko Koselj in 
Boris Tkalec. Tako bodo pre-
živeli svoj dopust. Janko je pravi 
športnik in njegovi treningi in iz-

kušnje, ki j ih pridobiva v celj-
skem kolesarskem klubu Mene 
mu bodo na poti prišli še kako 
prav. Z nasveti pa bo lahko 
pomagal tudi prijateljema. Tudi 
Stanko Koselj je športnik, atlet, 
maratonec, ki trenira pri Atlet-
skem klubu v Titovem Velenju. 

Najprej_ so nameravali pre-
voziti kolesarsko transverzalo, 
ki se začne v Ratečah in konča v 
Devdeliji. Vodi skozi vsa mesta, 
ki nosijo Titovo ime. Zaradi 
pomanjkanja časa — vsi so delav-
ci v velenjskem združenem delu in-
tako vezani na svoj dopust — pa 
so morali svoj prvotni načrt malo 
spremeniti. Kolesarili bodo do 
Plitvic čez Knin, preko Sinjskega 
polja v Split in potem ob lepi 
Jadranski obali do Kardeljevega. 
Od tu pa bodo krenili po soteski 

isbr 
Jfl* 

k-T̂a,--/ 
Stanko Koselj 

Neretve do Mostarja in preko 
Jablanice v Jajce, na partizansko 
Kozaro in v Banja Luko. Od tu 
pa naravnost proti domu. 

O njihovem potovanju smo se 
pogovarjali z Jankom Rebernja-
kom in Stankom Koseljem, ki sta 

Janko Rebernjak 

nam obljubila, da se bosta tudi 
oglasila z zanimive poti. Po vrni-
tvi domov pa bosta prinesla tudi 
nekaj fotografskih  vtisov s 
potovanja po tem prelepem delu 
Jugoslavije. 

mkp, foto B. Mugerle 

Na velenjskem bazenu 

Večja skrb za kopalce 
V lepih, pravih poletnih dneh. so 

oživela tudi kopališča. Veliko je 
seveda tudi takšnih, ki zaradi znanih 
razlogov ne bodo odšli na morje. 
temyeč bodo svoje dopustniške dni 
preživeli kar doma in se kopali na 
bližnjem kopališču. Velenjčani in 
okoličani se kaj radi »namakajo« v 
velenjskem in šoštanjskem bazenu. 

Kot so povedali na velenjskem baze-
nu. so se letos potrudili, da bi ustregli 
kopalcem. Poleg malice, na voljo so 
trije prigrizki, lahko kopalci dobijo 
tudi ležalnike in senčnike. Tudi sicer 
je na bazenu nekaj novosti, zlasti pa je 
bolje kot lani poskrbljeno za varnost 
kopalcev. Seveda velja poudariti, da 
velikokrat tudi kopalci sami silijo v 
nesrečo sai ne upoštevajo napisanih 
opozoril in opozoril reševalcev. 

Pa poglejmo, kaj so o bazenu pove-
dali nekateri kopalci. 

MIRKO ŠTA-
GOJ, iz Titovega 
Velenja: »Letos 
sem šele drugič 
na tem bazenu, 
večkrat pa sem 
bil na šoštanj-
skem. Predvsem 

t zato, ker je tam 
voda bolj čista, 
kot tukaj. Menim 

tudi, daje vec reda in discipline, tu-
kaj nekateri kopalci s svojim 
vedenjem spravljajo v nevarnost tudi 
druge, zlasti manj vešče plavalce. 

Proti takšnim Tli morali reševalci 
ostreje ukrepati in jih tudi odstraniti z 
bazena. Del dopusta sem porabil za 
pot po Pohorju, ostale dni pa bom z 
otroki preživel na bazenu.« 

- SONJA MAR 
| HAT iz Titovega 
Velenja: »Na 
morju sem že bi-
la. sedaj pa preži-
vljam prosti čas 
na baze,nu. Ob 
lepem vremenu 
sem vsak dan tu-
kaj. saj mi je zelo 
všeč, imam pa 

tudi izkaznico za prost vstop na 
bazen. Letos je tukaj precej novosti, 
najprijetnejša pa je. da je več reševal-
cev. ki skrbijo za varnost kopalcev. 
Tudi za malico in izposojanje pripo-
močkov je poskrbljeno. Žal sanitarije 
niso najbolj čiste. Ostalo je letos 
resnično dobro urejeno, v zadovolj-
stvo vseh kopalcev.« 

IVAN GOL-
ČAR iz Titovega 
Velenja: »Ne ho-
dim na morje, 
zato pa sem ob 
lepem • vremenu 
vsak dan na ve-
lenjskem bazenu, 
že od dopoldan-
skih ur naprej. 
Ker dobro po-
znam razmere prejšnjih let, lahko 
trdim, da je letos vse bolje organizira-
no. Tudi več reševalcev je, za kar bi 
morali poskrbeti že prej. Novost je 
tudi izposojanje senčnikov in ležalni-
kov. navsezadnje tudi pijačo dobiš 
prej. Invalid sem in me je motilo, ker 
lani ni bilo stopnic v tisti del bazena, 
ki je namenien nenlavalcemJ-etos so 
to uredili. Želim si, da bi še naprej tako 
pozorno skrbeli za kopalce, ki jih je 
letos precej več.« 

B. Mugerle 

Veliko dela in težav 
Delo turistične pisarne v Mozir-

ju je bilo v maju in aprilu usmer-
jeno predvsem v organizacijo 
ponudbe za izletniški turizem v 
Gornji Savinjski dolini. V to po-
nudbo je bil v še posebej obilni 
meri vključen turistični center na 
Golteh. Drugi del dejavnosti je bil 
namenjen zbiranju podatkov, saj 
doslej popolnejšega pregleda no-
čitvenih zmogljivosti za družbena 
podjetja, zasebnike in turistične 
kmetije sploh ni bilo. Ta naloga je 
sedaj opravljena in bo znatno 
olajšala delo. 

Pripravljen je on tudi program 
letovanja za poletje in jesen na 
Golteh. Vanj s6 bili vključeni šte-

vilni udeleženci, kot so zdravniki, 
rekreatorji  in drugi, ponujen je bil 
tudi vsem velikim turističnim 
agencijam. 2al so morali program 
umakniti iz prodaje, ker na Golteh 
nihče ni poskrbel za gostinsko de-
javnost. 

Med ostale uresničene naloge 
sodi tudi lep in privlačen prospekt 
Gornje Savinjske doline. Povečati 
bi morali tudi prodajo razglednic 
turističnega centra Golte, saj j ih je 
veliko na zalogi. Poudariti velja 
tudi, daje delo biroja zastavljeno 
tako, da usklajuje ponudbo vseh 
ustanoviteljev in tako skuša v kar 
največji meri zadostili dogovor-
jenim smernicam. ' t 

Povedali so . . . 

Judita Urleb 
Judito Urleb iz Titovega Vele-

nja, sicer dijakinjo gimnazije, 
verjetno ni potrebno posebej 
predstavljati. Poznajo jo zlasti 
ljubitelji plavanja, saj je kar se-

,dem let kot plavalka uspešno 
zastopala barve velenjskega 
plavalnega kluba. Sodelovala je 
na najrazličnejših tekmovanjih v 
Sloveniji in tudi po Jugoslaviji. 

Tokrat ne bomo govorili o nje-
nih uspehih in nastopih, ampak 
jo bomo predstavili kot vaditelji-
co mlajših plavalcev, pionirjev B 
skupine. Judita namreč že dve 

' leti uči plavanje plavalce prvega, 
drugega in tretjega plavalnega 
razreda. Vadijo vsak dan razen 
nedelje na velenjskem letnem 
bazenu. 

Ko smo jih pred dnevi za trenu-
tek zmotili, so se pripravljali za 
republiško tekmovanje. Judita' 
Urleb nam je ob tej priložnosti 
povedala: ,,V skupini, ki jo vo-
dim, je deset plavalcev, v zim-
skem času, ko vadimo v pokri-
tem bazenu, pa je število še 
večje. Nekaj pa jih vadi samo 
občasno. Na enem treningu 
preplavajo približno štiri 
kilometre dolgo progo, kar je za 
plavalce v teh letih precej zahtev-
no. Zlasti pred tekmovanji je 

intenzivnost treningov večja, 
njihova prizadevnost za doseg 
dobrih rezultatov pa se poveča. 
Ob prehodu na zimo in obratno 
imamo tudi suhe treninge in 
najrazličnejše vaje na prostem. 
Med plavalci je tudi nekaj izred-
no nadarjenih in perspektivnih. 
Med seboj so dobri prijatelji in 
pri treningih poslušni, tako da 
pri vadbi nimam nobenih poseb-
nih težav. Delo vaditeljice z vese-
ljem opravljam in zelo žal bi mi 
bilo, če bi ga morala pustiti. 
Nujno pa bi potrebovali še 
kakšnega trenerja, kajti za 
takšno število mladih plavalcev 
različnih starosti, je samo eden 
premalo," meni prijetna sogo-
vornica Judita Urleb. 

B. Mugerle 

Množični maraton za pokal kralja Matjaža 

Letos že tretjič 
Telovadno društvo Partizan 

Čma bo v soboto, 13. avgusta1983, 
pripravil že tretji množični mara-
ton za pokal Kralja Matjaža. Pri-
reditev sodi v okvir Koroškega 
turističnega,tedna v Črni na Ko-
roškem. 

Najprej se bodo ob 16.30 uri na 
3 kilometre dolgo pot podali pi-
onirji, pionirke in mlajši, stari od 
11. do 13. let. Moški in ženske stari 
od 14. do 35. let in nad 35 let, bodo 
startali na 7 kilometrov dolgi trim 
maratonuro kasneje. Tudi letos se 
bodo lahko trije člani družine 
udeležili družinskega teka, moški, 
stari od 16. pa vse do 40 let in še 
več, ter ženske, stare od 18. do 35 
let in nad 35 let, pa bodo lahko 
preizkusili svojo vzdržljivost še v 
trim maratonu na 21 kilometrov. 

Vojaki bodo lahko nastopili 
posamezno in ekipno. Ekipo se-
stavlja pet tekmovalcev, za konč-

no uvrstitev pa bodo upoštevali le 
tri najboljše uvrščene tekmovalce 
društva, za katero bodo ti nasto-
pili. Udeleženci trim maratona na 
21 kilometrov bodo morali progo 
preteči v treh urah. Če bo deže-
valo, bo start prestavljen za 30 ali 
60 minut, okrepčevalne postaje pa 
bodo razporejene po vsej progi. 

Pokal oziroma plaketo Kralja 
Matjaža bosta prejela zmagovalec 
in zmagovalka ter najboljš moška 
in ženska ekipa. Moški, uvrščeni 
do 10. mesta ter ženske, ki bodo 
osvojile prvih pet mest, bodo 
prejeli še praktična spominska 
darila. 

Vsi, ki bi želeli nastopiti na tem 
tekmovaniu morajo ob nriiavi, te 
sprejema telovadno društvo Par-
tizan do četrtka, 11. avgusta, 
plačati 100 dinarjev. Maratonci v 
teku na 21 kilometrov pa na startu 
še 150 dinaijev. 

PD Titovo Velenje 

Zadovoljni z delom 
Planinsko društvo Titovo Velenje je 

zelo delovno. Vsake pol leta preveri 
svoje delo. To so storili tudi letos. 

Upravni odbor se je sestal dvakrat, 
da je pregledal delo posameznih ko-
misij. sekcij in odsekov. Propagandna 
komisija je v tem času organizirala se-
dem izletov, tradicionalni planinski 
ples in trim pohod na Paški Kozjak. 
Nekaj'članov društva se je udeležilo 
tudi srečanja športnikov — rekreativ-
cev pobratenih mest v Kragujevcu. Pet 
članov paje uspešno zaključilo tečaj za 
planinske vodnike. Vso njihovo deja-
vnost ie s fotografijami  beležila foto 
sekcija, komisija za varstvp narave pa 
je pripravila vzgojni stenčas. Tudi 
prostovoljna očiščevalna akcija, ki jo je 
na Paškem Kozjaku pripravila gospo-
darska komisija je uspela. 

Merkacije na delu transferzale  po 
poteh XIV. divizije in razmejitev mar-

'kiranja Šaleške planinske poti po po-
sameznih sekcijah, so delo merkacij-
skega odseka. Mladinski odsek je v 

prvem polletju izvedel občinsko ori-
entacijsko prvenstvo za pionirje in 
mladince, ki je bilo tudi na Paškem 
Kozjaku, sodelovali so pri prenosu 
lokalne štafete mladosti po Šaleški 
planinski poti. bili so na pohodu okrog 
okupirane Ljubljane in na pohodu k 
partizanski bolnici Celje na Travnik. 
Zraven pa so bili tudi pri pripravljanju 
planinskega pionirskega tabora v Lo-
garski dolini. Pionirske in mladinske 
ekipe se se udeležile področnega ori-
entacijskega tekmovanja na Humu in 
republiškega tekmovanja na Žavca-
rjevem vrhu. kjer so bili zelo uspešni, 
saj je mladinska in pionirska ekipa za-
sedla prvo mesto. 

Planinske sekcije Vegrada, Skal. 
Gorenja, Smartnegaob Paki in Gaberk 
so ves čas marljivo organizirale pla-
ninske izlete. Tudi finančno so dobro 
poslovali. Nadzorni odbor se je sestal 
enkrat in to pred sestavo zaključnega 
računa za prejšnje leto. Ugotovil ni 
nobenih večjih nepravilnosti. 

PD Mozirje 

Vključiti še več članov 
Kljub občasno oteženim pogo-

jem delovanja planinska deja-
vnost v Mozirju ni nikoli bistveno 
opešala. Vseskozi je bila zelo 
marljiva mladinska sekcija, pa 
tudi drugi niso preveč zaostajali. 
Člani planinskega društva Mozi-
tje vedno sodelujejo na vseh ak-
cijah in prireditvah v občini in iz-
ven nje. pa tudi izletniška deja-
vnost je dokaj živahna. Ne glede 
na to si novo vodstvo društva 
močno prizadeva, da bi popestrilo 
sedanjo dejavnost, vsebinsko 
obogatilo izlete, s tem spodbudilo 
doslej manj aktivne člane in v svoje 
vrste pridobilo še več novih ljubi-
teljev gora in narave. Društvo 
doslej ni imelo svoje planinske 
postojanke, danes pa že kaže, da 
bo tudi to vprašanje kmalu rešeno. 

Zlasti bogat je letošnji program 
prireditev, saj je znano, da v 
Gornji Savinjski dolini letos sla-
vijo 90-letnico ustanovitve Sa-
vinjske podružnice Slovenskega 
planinskega društva. V Mozirju in 
v vseh ostalih kraiih so že prinra-
vili vrsto akcij in prireditev, precej 
j ih še bodo, slavje pa obogatili tudi 
z vrsto še kako pomembnih delo-
vnih zmag in j ih sklenili s slavjem 
ob otvoritvi nove planinske po-
stojanke na Klemenči jami pod 
Ojstrico. -Pri njeni izgradnji sol-
čavskim planincem pomagajo 

člani ostalih društev, pred neda-
vnim so udarniško delali tudi 
Moziijani, postojanko pa bodo 
otvorili konec septembra. 

Omeniti velja, da planinsko 
društvo Mozirje pridno sodeluje s 
planinci sosednje občine Kamnik, 
saj so tudi v planinah najbližji so-
sedje in planinski tovariši. Ne bo 
odveč, če omenimo alpinistično 
sekcijo. Z veliko odrekanja, po-
žrtvovalnosti in prostovoljnega 
dela so letos julija znova »osvojili« 
Mont Blanc. vendar po zahtevnejši 
smeri kot lani. Denar si alpinisti 
zagotavljajo sami s prostovoljnim 
delomin si pridno nabirajo izkuš-
nje za zahtevnejše smeri in od-
prave. 

Vodijo nogometaši 
Lipe 

Konec junija so sklenili spomladan-
ski del tekmovanja v nogometni ligi 
občine Mozirje. Ligo pripravlja in vodi 
občinska nogometna zveza, nastopa pa 
osem moštev. Po sedmih kolih v prvem 
delu tekmovanja so najuspešnejši no-
gometaši Lipe iz Šmartnega ob Dreti, 
ki so nasprotnikom oddali le eno točko. 
Z 12 točkami so na drugem mestu 
igralci Mladosti z Rečice, sledijo pa 
športna društva Dreta z 11, Flosar z 8, 
Vrbovec s 5, Nova Štifta s 3, Gradbenik 
z 2 in Partizan z 1 točko. 

Šoštanjski planinci 
na Krnu 

Ljubezni do narave senrse menda 
navzela že pri stari mami, ko sem se 
vsako leto konec šolskega leta odpra-
vila na počitnice na deželo. Stara mama 
že dolgo spi večno spanje, pustila pa mi 
je veliko duhovno dediščino — ljube-
zen do narave. 

V meni se med tednom naseljuje neki 
neznani nemir. tako. da moram konec 
tedna oprtati nahrptnik in zdirajati v 
gore, da tam vsrkavam vase mogoč-
nosti narave. 

Kako smilijo se mi ljudje, ki se ve-
nomer v oblakih cigaretnega dima 
poslanjajo ob točilnih mizah, kako 
prazen in neizživet je lahko tak dan 

In ta nemir meje pognal v gore tudi 
v ta svež, jasen poletni daa Autobus nas 
je odpeljal mimo sveže požetih pše-
ničnih polj v Kranjsko goro, čez enega 
najlepših planinskih prelazov Slovenije 
- Vršiča. 

Bele skale, gozdnata zelena prepro-
ga. izvir gorske lepotice, ki včasih tesno 
stiska svoje telo v ozke globoke sote-
ske.-drugič pa zopet svojo bistro lepoto 
leno preliva čez neštetokrat obrušeno 
kamenje, neprestano opravlja svojo 
tisočletno nalogo. Govorim o izviru 
Soče. o dolini Trente. 

Zapustili smo skrivnostno gorsko 
lepotico, značilne lesene viseče mo-
stičke čez njo, stare kamnite hišice, 
krite z lesenimi škodlami, ki jih žal zob 
časa že pošteno razjeda in se lepo po-
dajo v to alpsko okolje. 

Zapustili smo asfaltirano cesto in se 
peli ali po ozki stezici do Lepene. 

Tukaj sem si zaželela dobrega do-
mačegamleka in sem prosila oskrbnico 
koče zanj. Seveda mi ga je z veseljem 
postregla. Z »alpskim« iz trgovine se-
veda. Cena za precej malo količino 
mleka je bila naravnost oderuška. 

Sonce je počasi jadralo po nebu, 
pričelo je pripekati. Do Krnskega je-
zera je bilo dve uri pešačenja. Pot nas 
je vodila mimo Krnskega jezera. Iz-
gleda, da seje pričel nudizem razvijati 
tudi v planinah, kajti nekaj nagcev seje 
zavzetu nastavljalo planinskemu son-
cu. 

Cele rjuhe gorskih nagelnov so v nas 
puhate svoj očarljiv vonj, rododen-

,dron pa sije med Kamenjem že postlal 
svojo bledo rdečo odejo. 

Počasi sem pešačila do koče. Drugi 
planinci so si že zdavnaj opomogli od 
prestanih naporov. Ko sem odprla 
vrata koče. je vame zadel smeh raz-
posajenih planincev. 

Treba se je bilo vrniti nazaj. Pot na-
vzdol je nabijala prste v čevljih. Ve-
rjetno vsakomur, ne samo meni. Toda o 
tem se ponavadi med planinci molči. 

Zame je bil ta dan zelo naporen, 
kljub temu pa me je ob vrnitvi preve-
valo skrito zadovoljstvo, majhna zma-
ga. sreča posebne vrste, ki jo lahkočutiš 
samo v takih primerih. 

Utrujeni smo polegli na skupna le-
žišča. Nekaterim kar ni šlo v račua da 
bo treba tudi vsaj malo počivati, po-
govarjali so se celo noč. Morda pa so 
govorili kar v spanju? 

Nedelja je obetala lep, jasen dan. 
Pešačenja v nedeljo ni bilo veliko. 
Rojstvo tega jutra je prineslo nove 
planinske radosti. Odhod ovac na pašo 
v spremstvu starih pastirjev, ki žal že 
izginjajo iz gora, ker mladi nočejo 
prevzeti njihovo delo, je bil doživetje 
posebne vrste. Sonce je bilo še preniz-
ko, da bi poslikalo vso naravo pod 
sabo. Čreda ovac se je na klic pastirja 
pomikala med rosnimi kristalčki, ki so 
se čez noč obesili na travo. 

Tisti, ki se ponašajo z dobro kondi-
cijo, so skoraj tekli za stavo na Bogatin, 
tisti z slabšo pa smo obsedeli med sivo 
žametnimi ptaninkami. 

Pot do Komne ni bila težka, tu so z 
svojo lepoto očarala zaščitena zlata 
jabolka ali kranjska lilija. Poletje v 
gorah je kratko, na tej poti do Komne 
pa me je raznobarvna preproga cvetja 
prepričala, da je poletje v planinah na 
višku. Odhod iz Savice je bil pred-
viden od četrte do pete ure. Nekateri 
smo še enkrat odšli k penečemu, hru-
mečemu slapu, čeprav smo ga že videli. 

Na koncu smo si dali duška presta-
nim naoorotn ČeDrav smo se nalivali s 
pivom, seje kot posušilo v nas. Postala 
je všeč tudi tistim, ki ga v dolini sploh 
ne marajo, pa čeprav stane na vrhu 
Krna točno 80.00 dinaijev. 

Pa srečno na naslednjem izletu. 
Nada Koblar 



KOLEDAR 
Četrtek, 4. avgusta — Jane/ 
Petek, 5. avgusta — Snežana 
Sobota, 6. avgusta — Vlasta 
Nedelja, 7. avgusta — Kajetan 
Ponedeljek, 8. avgusta — Dominik 
Torek, 9. avgusta — Roman 
Sreda, 10. avgusta— Lovrenc 

M AL! OGLAS! 
PRODAM aparat za sladoled 

SEP in masažni aparat Iskra 410. 
Telefon 850-087 dopoldne. 

PRODAM nov šotor za 4 osebe. 
Ladislav Lendero, Stantetova 15, 
Titovo Velenje. 

PRODAM P-126 letnik 1977. 
registriran do januarja 1984 in šo-
tor za 3 do 4 osebe. Informacije po 
telefonu 850-047. po 19. uri. 

PRODAM osebni avto Simco 
- 1100 LS. letnik 1975. neregi: 
striran. v voznem stanju, po ugodni 
ceni. Telefon 850-81 Kod7. do 15. 
ure. 

PRODAM osebni avto BMW 
2002. letnik 1973. Telefon dopol-
dne 884-030 ali popoldne 884-084. 

MATI S SINOM išče sobo. 
(opremljeno ali prazno) z mo-
žnostjo kuhanja, lahko tudi v 
okolici Titovega Velenja. Za 
uslugo pomaga pri delu. Ponudbe 
pošljite pod šifro »Za dve leti«. 

KUPIM enosobno stanovanje 
ali garsonjero s centralnim ogre-
vanjem v Titovem VeJenju. Tele-
fon 850-640, interna 01. 

PRODAM nadstropno hišo 
2x97 m2 stanovanjske površi-
ne. klet z garažo 97 m2 in 425 
m2 stavbno zemljišče. Hiša je v 
Pesju. Špeglova 29. Prednost 
imajo ogroženci in povratniki 
iz tujine. Telefon 
9949-711-246086 Štuttgart 
ZRN. Naslov Jože Suk 7000. 
Štuttgart 1. Leonhardsplatz 18 
a. Zvezna republika Nemčija. 

DEŽURSTVA 
ZDRAVNIKI V ZDRAVSTVE-
NEM DOMU VELENJE 

i 
Četrtek, 4. avgusta — dr. Grošelj 

(dnevni), dr. Zupančič (nočni) 
Petek, 5. avgusta — dr. Lešniko-

va (dnevna). dr. Prenc (nočni) 
Sobota, 6. avgusta — dr. Pusto-

vrh (glavni), dr. Markovič (notra-
nja) 

Nedelja, 7. avgusta — dr. Pusto-
vrh (glavni), dr. Markovič (notra-
nja) 

Ponedeljek, 8. avgusta — dr. Zu-
pančič (dnevni), dr. Grošelj (nočni) 

ZDRAVNIKI V ZDRAVSTVENI 
POSTAJI ŠOŠTANJ 

Četrtek, 4. avgusta — dr. Stupar 
Petek, 5. avgusta — dr. Lazar 
Sobota, 6. avgusta — dr. Lazar 
Nedelja, 7. avgusta — dr. Lazar 
Ponedeljek, 8. avgusta — dr. 

Pirtovšek 
Torek, 9. avgusta — dr. Dovšak 
Sreda, 10. avgusta — dr. Lazar 

ZOBOZDRAVNIKI V ZDRAV-
STVENEM DOMU VELENJE 

i 
Od 8. do 12. ure v zobni am-

bulanti zdravstvenega doma 
Velenje, sicer v pripravljenosti na 
domu: 

Sobota, 6. avgusta — dr. Anica 
Pistotnik, Tavčarjeva 19, Titovo 
Velenje 

Nedelja, 7. avgusta — dr. Anica 
Pistotnik, Tavčarjeva 19, Titovo 
Velenje 

VETERIN A Ri l V VETERINAR-
SKI POSTAJI ŠOŠTANJ 

Od petka, 5. avgusta, do četrtka, 
11. avgusta — Ivo Zagožen, dipl. 
vet., Vrnjačka Banja 7, TitovoVe-
lenjc, tclclon 852-38 i 

REDNI KINO VELENJE 
Četrtek, 4. 8. ob 19. in 21. uri: 
ZADNJI KARATE UDAREC 

TGP Paka 

hongkonški, karate. V gl. vi.: 
Bruce Lei 
Petek, 5. 8. ob 11. uri: 
VELIKA AVANTURA — franco-
ski, Komeuija. v gi. vi.: Louis de 
Funes. 
Petek, 5. 8. ob 19. in 21. uri: 
MORAM VPRAŠATI MAMO — 
ameriški ljubezenska dram. V gl. 
vi.: Kristina Lindberg. 
Sobota in nedelja, 6., 7. 8. ob 19. in 
21. uri: 
VELIKA AVANTURA — fran-
coski, komedija. V gl. vi.: Louisde 
Fu nes 

V MESECU AVGUSTU 
ZA VAS 
Vsak dan, razen ponedeljka vas v hotelu Paka od 20. do 
24. ure zabava vokalno instrumentalni solist Zvone Bukovec. 

Na vrtu Kajuhovega doma v Šoštanju vas v petek, soboto 
in nedeljo od 18. do 22. ure zabava DUO SEA. 

Na terasi letnega bazena vam nudimo jedila na žaru. 

Na teniških igriščih na letnem bazenu se lahko rekreirate 
tudi ob večernih urah ob razsvetljavi. 

Možen je obisk RTC Golte z rednimi gondolskimi prevozi 
(vsaki 2 uri). 

Gozdno gospodarstvo Nazarje 
Delovna skupnost skupnih služb 

Na podlagi sklepa Delavskega sveta DSSS 

objavljamo 

prosta dela in naloge 

OBDELOVATELJA V AOP SEKTORJU 

Pogoji: 
— končana srednja šola 
— opravljen tečaj iz enega - od višjih programskih jezikov 

(COBOL, FORTRAN) 
— poznavanje operacijskega sistema NOS-BE 1.4. ali DEL-

TA/M 

Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev naj kandidati 
pošljejo v 8 dneh od objave na naslov: Gozdno gospodarstvo 
Nazarje, kadrovska služba, 63331 Nazarje. 

u.m 
REK - DO APS 

objavlja 
pro6ta dela 
1. STRUGAH J A 
2. MEHANIKE 
3. 3 STROJNIKE TEŽKE MEHANIZACIJE 
4. VEČ VOZNIKOV ZA ČAS 3 MESECEV 
Pogoji: 
Ad 1.: KV strugar s prakso in izkušnjami pri različnih delih 
Ad 2.: KV mehanik z dvoletnimi izkušnjami pri popravilu to-

vornih vozil 
Ad 3.: Potrdilo ustrezne šole o sposobnosti upravljanja s 

stroji težke mehanizacije, najmanj enoletne izkušnje 
pri delu na težjih buldožerjih 

Ad 4.: Kvalificiran voznik, zaželena praksa (delo je razpisano 
za dobo 3 mesecev, — nadomeščanje v času dopu-
stov) 

Za kandidate bo pri izbiri organiziran praktični preizkus zna-
nja. 

Prijave pošljite v roku 8 dni na naslov: REK 
Koroška 64, Titovo Velenje. 

DO APS, 

ZAHVALA 
Po dolgotrajni in težki bolezni nas je za vedno zapustila naša ljubljena žena. 

mama. orna in sestra 

Alojzija Tič roj. Plazar 
iz Šoštanja 

Iskrena hvala vsem. ki sojo pospremili na njeni zadnji poti. j i darovali cvetje insočustvovali z nami. 
Posebna zahvala osebju Doma za varstvo odraslih za njihovo skrb in nego, dr. Zupancu. dr. Menihu 

in dr. Dovšku za dolgoletno zdravljenje ter osebju bolnišnice Topolšica. 
Zahvala tudi govorniku tov. Volku in duhovniku za opravljen obred. 

Žalujoči: mož Alojz, hčerki Dora in Hilda z družinama in ostalo sorodstvo. 

Ponedeljek in torek, 8., 9. 8. ob 19. 
in 21. uri: 

PET PRED DVANAJSTO V 
CARAKASU — nemško-italijan-
sko-francoski,  akcijski. 
Sreda in četrtek, 10., 11. 8. ob 19. 
in 21. uri: 

STRAST LJUBEZNI — italijan-
ski, ljubezenska drama. V gl. vi.: 
Valci ia Dobici 

KINO DOM KULTURE VELE-
NJE 
Ccirtck, 4. 8. ob 20. uri: 

MORAM VPRAŠATI MAMO — 
ameriški, ljubezenska drama. V gl. 
vi.: Kristina Lindberg 

KINO ŠOŠTANJ 
Sobota, 6. 8. ob 20. uri: 
MORAM VPRAŠATI MAMO — 
ameriški, ljubezenska drama. V gl. 
vi.: Kristina Lindberg 
Nedelja, 7. 8. ob 18. in 20. uri: 
ZADNJI KARATE UDAREC — 
hongkonški, karate. V gl. vi.: Bru-
ce Lci 
Ponedeljek, 8. 8. ob 20. uri: 
VELIKA AVANTURA — fran-

coski, komedija. V gl. vi.: Louis de 
Funes 
Sreda, 10. 8. ob 20. uri: 
PET PRED DVANAJSTO V 
CARAKASU — nemško-italijan-
sko-francoski,  akcijski. 
KINO DOLIC 
PetCK, 5. 8. ob 21. uri: 
VELIKA AVANTURA — franco-
ski, komedija. V gl. vi.: Louis de 
Funes 
Torek, 9. 8. ob 21. uri: 
ZADNJI KARATE UDAREC — 
hongkonški, karate. V gl. vi.: Bru-
ce Lei 

V  gomili  tihi  mirno  spita 
v  naših  srcih  še  živita 

V S P O M I N 
Mineva 1 leto i n 3 leta od smrt i mo j ih staršev 

Ivana in Elizabete Hliš 
Hvala vsem, k i obiskujete njun prerani grob, prižigate sveče in prinašate cvetje ali pa se ju 

spominjate kako drugače. 

K ra i y 1 29 . 7. 1983 

' t 
Hčerka Zofka z družino. 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi drage mame, babice in prababice 

Marije Britovšek 
iz Hrastovca 26 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom za pomoč in darovano cvetje. Iskrena hvala 
dr. Grošlju za njegovo zdravljenje, govornikom, pevcem ter duhovniku za opravljen obred. 

Žalujoči: sinova Franci in Bert ter hčerka Ivanka z družinami ter ostalo sorodstvo. 

Pomlad  na  vrt  bo  tvoj  prišla 
in  čakala,  da  prideš  ti, 
sedla  bo  na  rožna  tla 
in  jokala,  ker  tebe  ni. 

ZAHVALA 
ob boleči, nenadomestljivi izgubi dragega moža, očeta in dedija 

Ferda Chromyja 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikomJ_prijateIiem, sosedom in znancem, ki ste ga v tako 
velikem številu spremili na njegovi zadnji poti in mu darovali prelepo cvetje.Hvala vsem, za pisno 

in ustno sožalje. 

Posebej se zahvaljujemo zdravstvenim delavcem, DO RLV, njegovim prijateljem pevcem, ru-
darski godbi, govornikom za poslovilne besede in duhovniku za opravljen obred. 

Titovo Velenje; v jul i ju 1983 

Žena Dragica, hčerki Silva in. Zora v imenu vseh njegovih 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, dedka, brata, svaka in strica 

Franca Markusa 
invalidskega upokojenca iz Šoštanja, Matija Gubca 5 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem za številno spremstvo na njegovi 
zadnji poti. za darovano cvetje in izražena sožalja. Posebno se zahvaljujemo godbi REK za zaigrane 
žalostinke. govornikom društva invalidov, KSŠoštanj, DU REK ter zdravniku dr. Lazarju, ki mu 

je ob neozdravljivi bolezni lajšal bolečine. 
Prav tako se zahvaljujemo častitemu duhovniku za opravljen obred. „ 

Vsem in vsakomur posebej še enkrat iskrena hvala. 
Šoštanj, 18. 7. 1983 

Žalujoči: žena Ana in sin Drago z družino. 



Šaleški Andi 83 
Oči in misli odvračam stran od 

teh čudovitih gora. ki so venomer 
zavite v težke, snežne oblake. 

V naši dolini vsak dan dežuje, 
više pa sneži, to nam očitno vsako 
jutro kažejo ludi snežno beli vr-
hovi. 

Neuspeh v Hauscaranu me je 
precej potrl. toda iti z glavo skozi 
zid res nima smisla. Če ni razmer, 
j ih pač ni. pravijo domačini in da 
jih res ni. kaže tudi prazna dolina. 
Praktično smo edini alpinisti, ki še 
vztrajamo tu. Novega snega je 
vsak dan več in zato bo potrebno še 
nekaj dni lepega vremena, da se 
gore odledijo in šele potem bodo 
morda razmere za resnejše ture. 
Toda nas ne bo več tu, čas. ki nam 
je bil na voljo, se hitro izteka. Tako 
kot gaje bilo na začetku preveč, ga 
je sedaj premalo. Kljub slabemu 
vremenu se na hitro odločim, da 
gremo čez gore proti džungli, tam 
se bomo vsaj pogreli. 

Mimogrede sc povzpnemoše na 
čudoviti razglednik 5300 metrov 
visoki Yanaraju. To je vrh. ki ga 
lahko osvojiš v presledkih, ko 
slabo vreme počiva. 

Potem se čez 4800 m visoko se-
dlo Portahveljo obrnemo navzdol 
proti džungli, ki pa jo le slutimo 
nekje za kopastimi vrhovi. Kopa-
sti oblaki, ki ovijajo ledene vrhove, 
ostajajo za nami. Sledimo stari 
inkovski poti. ki jo je nova cesta 
delno uničila, vendar tradicija je v 
teh ljudeh trdna in še mnogo let bo 
preteklo, predno bodo ugasnile 
zadnje karavane oslov, ki redno 
oskrbujejo odročne indijaaske 
vasi onkraj Kordiljerov. Nova 
cesta, ki bo povezovala Janamo. 
središče še vedno zelo malo okr-
njene dežele Indijancev, z Jungo-
jem. ki je na drugi strani gora. je le 
še dobre štiri ure hoda oddaljena 
od svojega konca. Gradi jo pe-
rujska vojska in to zelo drzno. 
Vožnja po tej cesti, h kateri se bom 
še vrnil, je bila najbrž moja naj-
večja cestna pustolovščina. 

Naenkrat se cesta ostro obrne in 
belih vrhov v glavnem zmanjka. 
Tudi klima se tako nekako spre-
meni. prihajamo v toplejše kraje, 
ki postajajo tudi vedno bolj po-
raščeni. Ptičje petje mi gre že na 
živce, pa še venomer se spotikam, 
ko opazujem živobarvne ptice, ki 
mi kar naprej letajo izpod nog. 

SV ostenje Huaskarana, ki je bil naš cilj 

C este je konec, tu so poleg 
ogromnih buldožerjev in ostalih 
strojev ter kontejnerjev za-vojake. 
ki gradijo cesto tudi prve inkovske 
hiše. 

Seveda je tu parkiran tudi. tako 
kot ptiči, pisan »kolektivos«. ki 
vsak dan povezuje te indijanske 
kraje s civilizacijo. Počasi se bliža 
večer, toda ko spet dosežemo sto-
letja staro stezico, kjer je kamenje 
žc kot ogledalo gladko od neštetih 
človeških korakov, ki so že drobili 
tod. se kar ne moremo odločiti za 
bivak. 

Yanama. središče te. danes še 
vedno čudovite indijanske dežele, 
kije na eni strani zaprto z vencem 
visokih gora. na drugi strani pa z 
neskončno džunglo, je še daleč. 
Začnemo srečevati prve domači-
ne. ki nas v glavnem zelo prijazno 
pozdravljajo, otroci pa dosledno 
prosijo za »karamele«. Dežela je 
vedno bolj pisana in to zato. ker se 
med gorsko travo, še vedno smo 
več kot 3000 m visoko, začno me-
šati čudovita žitna polja. Vse je 
postavljeno za normalnega člove-
ka v pošastno strmino. Toda teh 
ljudi, ki vso to ogromnost v gla-
vnemobdelujejo ročno, to sploh ne 
moti. 

Zato si dopovedujem, da tod 
lahko prebivajo le ljudje, ki dru-
gačnega sveta ne poznajo. Verje-
tno se še ne zavedajo kako stru-
pena kača je za njihov mir cesta, ki 
se jim v velikih vijugah počasi 

bliža. Dosegla j ih bo morda že 
drugo leto in potem tod ne bo več 
lepo biti popotnik. Samže poznam 
čudovite ljudi, ki jih je pokvarila 
tehnika in dobrine civilizacije. 
Takih se je potlej bolje izogibati. 
Vedno pogosteje srečujemo tudi 
hiške, ki nekako hudomušno če-
pijo v strmini, zgrajene iz blata in, 
pokrite s slamo, se mi zde še bolj 
nebogljene, kot naš šotor, ki nas še 
vedno čaka v dolini nad jezeri. 

Dan ugaša, ko nenadoma pod 
seboj zagledamo strnjeno vasico 
blatnih hiš — G AČUO in nekje za 
njo mora biti tudi Yanama. Zle-
knemo se pod napol podrto kolibo 
in uživamo v čudovitem večeru, ki 
ga motijo le komarji z jasnim 
oznanjanjem, da smo v tropski 
klimi. Pod nami se že v temi okoli 
hiš pode otroci, ki j ih spremlja 
pasji lajež. 

Misel mi za trenutek poleti ti-
soče kilometrov daleč domov, kjer 
tudi name čakata dva paglavca, 
Matej in Nejc. Ko sem odhajal na 
zadnjo himalajsko odpravo proti 
brezkončnemu Lhotseju, se je od 
mene poslavljal le Matej, sedaj pa 
me bosta ob prihodu iz Andov 
čakala kar dva. Kako hitro mineva 
čas. morda bo Nejc že tudi hodil, 
ko se vrnem. 

Spet sem tu v deželi Indijan-
cev, kjer se iz teme tu in tam zaiskn 
plamenček in hip za tem že izgine, 
drugače pa se slišijo le glasovi. 
Elektrike ljudje tod še ne poznajo 

Piše: Ivč Kotnik 
in tako si v temi človek resnično 
spočije oči. 

Pot. hoja. dežela in ljudje me tu 
in tam za trenutek spomnijo na 
Nepal, pa čeprav je kljub vsemu 
med tema dvema deželama ogro-
mna razlika. Je pač vsaka po svoje 
lepa in odbijajoča hkrati. Čudo-
vito se je potikati po teh krajih z 
mislijo, da boš že po nekaj dneh, 
tednih ali mesecih lahko v čisto 
drugem svetu pripovedoval pri-
jateljem in znancem svoja dožive-
tja in.vtise. Če pa bi te potisnili v ta 
svet brez možnosti vrnitve, bi ve-
rjetno že po nekaj dneh znorel. 

.Preveč pokvarjeni smo že za ta 
čudovito idiličen svet. Ko počasi 
utihnejo otroci in v noči utone še 
zadnji plamenček. ki je kdo ve 
zakaj nekomu pač koristil, se zač-
ne služba psom. Ti lajajo celo noč 
kot nori in tu in tam nas zbude tudi 
rezki klici in žvižgi ljudi. Šele 
zjutraj vidim, da so predvsem pri 
čredah drobnice in teh ni malo 
postavljeni čuvaji, kajti tukaj je 
puma pač nekaj vsakdanjega. 

Zbudi nas čudovito jutro in ne-
pozabensončni vzhod pod katerim 
še vedno nekje v daljavi pod nami 
valita svoje mogočne vode Mara-
non in Ukavali v naročje ali v roj-
stvo Amazonki. Žal je ta dežela 
prevelika, da bi jo lahko prehodili 
še toliko, da bi pomočili Drste v 
izvir Amazonke. l.ahko si le mi-
slim. da bi bilo tudi to enkratno 
doživetje. 

Moramo pospraviti svoj bivak, 
kajti tu so že prvi obiskovalci — 
otroci, ki so kdo ve kako izvedeli, 
da nad njihovo vasjo počivajo 
»Gringosi«. Odhajamo naprej 
skozi vas idiličnih iz blata zgraje-
nih in od sonca razpokanih hiš. Tu 
prave zime s snegom ne poznajo, 
zato j ih tudi takšne razpoke v zidu, 
ki bi j ih lahko zamenjal za vrata, ne 
motijo. Toda tudi tu se obnašajo 
zimsko, saj j ih zjutraj kar pošteno 
trese in to še posebno, ko mi, v za 
nas že prijetni toploti, napol goli 
hitimo mimo začudenih obrazov. 
Na naši poti srečujemo vsemogo-
če. od karavan oslov in konj. do 
celih čred ovac in koz oziroma 
govedi, ki vse nekam hiti in to 
uhojeno tako. da veš, da se j im 
nekam mudi zato. ker je tam lepše. 

(Dalje) 

Ribno pri Bledu 
Domove zamenjali s platneno 
streho 

Tudi letos so taborniki občinske 
zveze Velenje postavili svoj tabor v 
Rihncm pri Bledu. Ribno je mirna va-
sica, skozi kalero teče Sava Bohinka, 
nad njo pa se dviga mogočni Talež. 

V prvi izmeni. tojeod2. do 11. julija, 
so taborili velenjski skauti. v drugi pa 
taborniki iz Šoštanja. Šmartnega ob 
Paki in Topolšice. V prvi izmeni je za 
deset dni zamenjalo svoje domove za 
platneno streho nad glavo 194 tabor-
nikov. ki so bili porazdeljeni v 14 vo-
dov. 

Taborni dan se je pričel z jutranjim 
umivanjem in telovadbo, zajtrkom, 
pospravljanjem šotorov, nato pa so 
odšli v vodove kotičke. V njih so imeli 
vsak svoj tabor. Tu je bil postavljen 
jambor, šotor, ognjišče, opazovalnica, 
pa tudi bivak iz naravnega materiala ni 
manjkal. Popoldan so taborniki odšli 
na svoj protorob Savi ali Mlaki. Ko se 
je vreme nekoliko ohladilo, so bile na 
vrsti taborniške veščine, igre. Po večerji 
pa so posedli ob tabornem ognju in 
prepevali pesmi. 

Toda. vsak dan ni tako potekal. Sredi 
taborniškega življenja v Ribnem je ta-
bornike zjutraj namesto roga prebudil 
hrup helikopterjev. Pri zboru so zve-
deli. da so na Talažu diverzanti. ta-
borniki pa so dobili nalogo, da jih 
ujamejo. Popoldan so se odpravili na 
kraj in pripravili neljubim gostom za-
sedo. Niso dolgo čakali, ko se je za 
ovinkom prikazala skupina diverzan-
tov. katerih obrazi so bili pomazani z 
blatom. Na znak taborovodja so se 
»vsuli« iz svojih skrivališč, diverzan-
tom ni preostalo drugega kot da se 
predajo. Na svoje začudenje pa so na-
jmlajši taborniki ugotovili, da to niso 
pravi deverzanti. ampak člani vodniške 
šole. Člani te so namreč prav takrat 
bivakirali na Taležu. Iz naravnega 
materiala so si naredili streho nad 
glavo in pod njo prespali dve noči. 
Nekaj obrokov hrane so si pripravili 
kar iz gozdnih sadežev. Velenjski ta-
borniki so se poslovili od nepovablje-
nih gostov in se vrnili nazaj v tabor. 

Naslednji dan jih je -čakalo novo 

Taborniška zaprisega najmlajših 

presenečenje, nočni orientacijski po-
hod. Za najmlajše je bila to nova do-
godivščina. Seveda so naslednji dan 
odpravili na izlet v Bled, popoldan pa 
so se lahko še kopali. Zadnji danjja je 
vse nove taborjiike čakal še taborniški 
krst. 

Tako je potekalo letošnje taborjenje 
v Ribnem pri Bledu. Veliko tabornikov 
je odšlo domov, vodniki pa so si naprtili 
nahrbnike in odšli peš.na dvojna Tri-

glavska jezera. Hodili so dva dni in 
prepešačili preko 40 km. Tretji dan so 
se vrnili v dolino. Dekleta- vodnice so 
nadaljevale pot z avtomobili, fantje pa 
so pot nadaljevali s kajaki po Savi 
Bohinjki. To svojo tridnevno pusto-
lovščino so poimenovali podaljšana 
varianta 83 in se dogovorili, da bodo 
prihodnje leto akcijo ponovili v dru-
gačni smeri. ^ ^ Ojsteršek 

Potrošniška košarica 

Mozirje dražje od Titovega Velenja 
V gospodinjskem proračunu pred-

stavljajo stroški za prehrano vse večji 
delež. Lani je povprečno družina po-
rabila za hrano na mesec 36 odstotkov 
svojih dohodkov, v letošnjem januarju 
pa že 45,12 odstotkov. Glede na vse 
podražitve lahko mirne vesti zapišemo, 
da je ta odstotek danes že višji in se bo 
do konca leta zagotovo še povečal. 
Številnim časopisom, ki objavljajo gi-
banje cen osnovnih živil, sestavljajo 
»potrošniško košarico« in jo prime-
rjajo med posameznimi kraji, smo se 
pridružili tudi mi. Seveda smo se od-
ločili za cene enakih izdelkov kot 
ostali. 

Podobno »košarico« smo sestavili že 
pred petimi leti. zato morda ne bo 
odveč primerjava. Takrat smo io na-
polnili s kruhom, fižolom, krompi-
rjem. paradižnikom, čebulo, svinjskim 
in piščančjim mesom, bananami (do-
bri zlati časi), jabolka, grozdjem, 
limonami, pomarančami, svinisko 
mastio. mlekom in rastlinskim oliem. 
Cene veliaio seveda za kilogram in li-
ter. Leta 1978 ie bilo Mozirie znatno 
cenejše od Velenia. letošnii podatki pa 
pričajo, da ie ravno obratno. Poglejmo 
številke. Pred petimi leti ie omenjena 
košarica v Moziriu veliala 301.42 di-

nartev. v Velentu na 327.67 dinarjev. 
Za enaka živila bi morali v sredo. 27. 
iuliia. v Moziriu odšteti 1383.85 dina-
riev. v Titovem Veleniu pa 1369.84 
dinarjev. Jasno ie lorei. da ie treba 
danes samo za kilogram svinjskega 
mesa odšteti več. kot smo za košarico, 
napolnjeno s petnajstimi živili, pred 
petimi leti. 

Sedai pa poglejmo še drugo košari-
co. Napolnili smo io s šestnajstimi 
enakimi živili, kot liubliansko Delo. 
Odločili smo se torei za solato, para-
dižnik. iabolka. kumare, papriko, 
krompir, breskve, goveie meso za 
zrezke, svinisko meso (ki ga ni), pi-
ščanca. beli in polbeli kruh. francosko 
solato. 10 iaic. ementalec. in kraniske 

Po»letl na zelenjavo je bistveno drugačen kot na meso 

klobase. Pripomniti moramo, da ne 
vemo. za kakšno svinisko meso so se 
odločili v drugih kraiih. Mi smo se 
odločili za kare. Tudi pri tei košarici ie 
Mozirie precei dražie od Titovega 
Velenia. Tam plačaio gospodinje za 
našo košarico 2029.80 v Titovem Ve-
leniu pa 1997.74 dinariev. Oboii smo 
lorei dražii od Liubliane. kier velia 
košarica 1960 dinariev in reneiši od 
Maribora, ki je z 2051 dinarjev naj-
dražje slovensko mesto, najcenejša pa 
je Murska Sobota s 1886 dinarji. 

Na razdalii nekai borih kilometrov, 
ki ločiio Mozirie od Titovega Velenia. 
so tudi cene posameznih živil zelo 
različne. Preišnio sredo ie kilogram 
paprike v Moziriu velial 70 dinariev. v 
Titovem Veleniu pa 80 dinariev; 
krompir ie bil v Moziriu po 31. v Ti-
tovem Veleniu pa 24.20 dinariev; za 10 
iaic bi morali v Moziriu plačati 82 di-
nariev. pri nas pa 78 dinariev: kilogram 
ementalca ie bil v Moziriu po 320. v 
Titovem Veleniu pa 309.30dinariev:še 
kraniske klobase — v Moziriu so po 
300 dinariev. v Titovem Veleniu pa ie 
za kilogram teh treba odšteti 277.44 
dinariev. Razlike so sicer majhne, 
vendar dokai nerazumljive, sai se ve-
čina cen v republiki oblikuie enotno. 

J. P . T. P. 

PROMETNA VARNOST • PROMETNA 

Stop prometni 
nedisciplini 
Nadaljujemo akcijo Sveta za pre-

ventivo in vzgojo in Našega časa 
za večjo varnost v cestnem prome-
tu in vam ob fotografiji zastavi-
mo vprašanje: „Kaj je pri 
razkladanju tovora s tega tovor-
njaka narobe in kako bi moralo 
potekati razkladanje na tem mestu 
v smislu varnosti udeležencev v 
prometu in delavcev pri razklada-
nju. Tokrat lahko pošljejo 

odgovore vsi občani, lahko si 
pomagajo s sliko iz Našega časa in 
skicirajo eventuelne predloge. 

Občani, prometni udeleženci, 
razmislite in pošljite čimbo|jše 
odgovore uredništvu Našega časa, 
Foitova 10, do vključno 11. avgu-
sta 1983. Najboljše tri odgovore 
bomo nagradili ob koncu akcije, 
to je septembra. 

Pretirana prometna urejenost 
Ko si je posebna komisija SPV Velenje ogledovala prometno ure-

jenost posameznih predelov občine, je bila nemalo začudena ob prometni 
ureditvi gradbenega kompleksa Pohrastnik, ki je še precej nezazidan. 
Komunalno urejene gradbene parcele menda samevajo zaradi visoke cene 
(kljub veliki stiski za gradbenim prostorom). Cena je visoka tudi zaradi 
prometne označitve, saj ima vsak cestni odcep, tudi tisti, ki so dolgi le nekaj 
metrov, svoje prometne znake. Ob vstopu v takšno slepo cesto, ie označen 
s prometfiim znakom, daje cesta slepa (kar je tudi sicer videti), izhod na 
krajevno cesto, ki je povsod povsem pregledna, pa z znaki o odvzemu 
prednosti. Gre za deset takšnih parov označb, ki so bile hudo drage, a v 
precejšnji meri nesmiselne. Kar poglejte primer na sliki! Smo za varnost 
že v fazi projektiranja, vendar paje potrebno oceniti situacijo od primera 
do primera in tako racionalno trošiti sredstva za cestno prometno varnost. 

Jože Miklavc 

Z velenjske enote celjskega sodišča 

Še o »zadevi Meh" i t 
Na velenjski enoti temeljnega so-

dišča Celje so pred dnevi nadalje-
vali obravnavo kazenske zadeve 
zoper obtožena obrtnika Janka in 
Emo Meh iz Podkraja pri Titovem 
Velenju. Obtožnica ju bremeni 
utaje davščin in drugih družbenih 
dajatev v višini 5,9 milijona dinar-
jev, Janko Meh pa naj bi poleg te-
ga sam utajil še blizu sedem 
milijonov dinarjev dajatev. 

Po plačilu varščine so ga izpustili 
iz pripora, ko pa so zanj znova 
odredili pripor, je izginil iz doma-
čega kraja in mu zato sodijo v 
odsotnosti. 

Ema Meh je v zadnjem nadalje-
vanju obravnave povedala, da je 
Janko Meh sedaj v zahodnonem-
škem MUnstru. Povedala je tudi, 
da v letu 1980 ni imela opravka s 
farmami v Pazinu in da tudi v 
domačem kraju ni opravljala 
nikakršne obrtne dejavnosti. Tudi 
z obrtnima zadrugama v Slovenj 
Gradcu in Titovem Velenju, kot je 
dejala, ni sodelovala, v zvezi z 
obrtjo je v tem letu opravljala le 
nekatera manjša knjigovodska in 
druga dela po naročilu Janka 
Meha. 

V zadnjem nadaljevanju so 
obravnavali tudi mnenje izvedenca 
gradbene stroke. Ta je izračunal 
vrednost opravljenih del v letu 
1980 in pojasnil, da so spričo 
nepopolnih podatkov možna tudi 
odstopanja. Tožilec je v zvezi s 
tem menil, da v izvedenskem mne-
nju niso upoštevane opravljene 
nadure, zagovornik pa je poudar-
jal, da to naj ne bi bilo pomemb-
no, ker je šlo za ugotavljanje obse-
ga potrebnih ur. Vanj pa naj ne bi 
bilo vključeno delo Eme Meh, ker 

pri tem ni sodelovala in tudi ne 
Janka Meha, ki naj bi opravljal le 
organizacijska dela. Zastopnik 
obtožbe je menil, da so podatki o 
rednih urah in nadurah zelo 
natančna osnova za izračun časa 
za opravljena dela na farmah v 
Pazinu. Izvedenec je pri izračunu 
upošteval dve različici. Po prvi je 
vrednost opravljenih del v letu 
1980 znašala 31,4 milijona dinar-
jev po drugi pa blizu 27,3 milijona 
dinarjev. Obramba zatrjuje, da je 
primernejša druga različica, saj naj 
bi bila izračunane glede na dejan-
sko stanje na gradbiščih in izpove-
di prič, prva pa naj bi temeljila na 
ne povsem zanesljivih podatkih iz 
Mehovega delovnega dnevnika in 
zapisnika o tehničnem pregledu. 
Ta zapisnik pa po mnenju obram-
be ne vsebuje podatkov o tem, ka-
tera dela so bila opravljena v času 
od 1. januarja 1981. leta do 
tehničnega pregleda. Zastopnik 
obtožbe pa je menil, da je ustrez-
nejša prva različica, saj je izvede-
nec pri njenem izračunu upošteval 
izpovedi prič, iz katerih je po 
njegovem mnenju moč razbrati, da 
so tudi zapisniki popolnoma zane-
sljivi. Drugo različico so izračunali 
na predlog obrambe in po mnenju 
obtožbe ne temelji na uradnih listi-
nah in izpovedih prič. Obramba je 
k temu dodala, da je izvedenec 
izločil iz izračuna vse tiste podat-
ke, ki so v nasprotju z izpovedmi 
prič in zapisniki. 

O predlogu za ponovno nadome-
stitev pripora s plačilom varščine 
za Janka Meha sodišče še ni 
odločalo. 

J. K. 


